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Harrachovská stopa na 
vyhlášení ankety Krále 
bílé stopy

Eva Puskarčíková: Vztah 
k biatlonu u nás není dědičný

ROZHOVOR

TÉMA

Harrachovské skokanské 
můstky přerušují provoz



ÚVODNÍK

Milí Harrachováci, 

nebývale teplý květen utekl 
jako voda. Počasí bylo 
mnohdy letní, dokonce se 
Harrachovu letos mimořád-
ně vyhnuli i „zmrzlí muži“. 
Květen byl ve znamení za-
hájení stavebních činností 
ve městě. Jistě jste si všimli, 
že se překládaly chodníky 
kolem krajské komunikace 
pod kostelem. Jednalo se 
o ukončení rekonstrukce 
veřejného osvětlení z loňského roku, kde jsme nebyli 
spokojeni s pokládkou chodníků a dali jsme zhotovite-
li podmínku, že platba proběhne až po opravě chodní-
ku společností, která chodníky v Harrachově budova-
la. Samozřejmě na náklady zhotovitele. To se v květnu 
zrealizovalo včetně zaasfaltování překopů a krajnic po 
výkopech veřejného osvětlení a dílo jsme od zhotovite-
le převzali.
Již 14. 5. jsme předali staveniště pro výstavbu pečo-
vatelských bytů v budově bývalé střední školy lesnické 
stavební společnosti Syban. Poděkování patří všem, 
kdo se podíleli na přípravných pracích vedoucích 
k zahájení stavby. Mezi všemi žadateli o dotaci jsme 
byli prvními, kteří mají projektovou dokumentaci, 
platné stavební povolení a schválenou a připrave-
nou úvěrovou smlouvu. Pracovníci městské údržby 
celý víkend před předáním vyklízeli objekt a uklízeli 
prostor kolem staveniště tak, aby bylo možné v pon-
dělí staveniště v pořádku předat. Všem vám za oběta-
vou a nelehkou práci moc děkuji! A proč ten spěch? 
V letošním roce musíme vyčerpat na stavbu dotaci ve 
výši 12,6 milionů korun, takže pro nás je každý den, 
o který jsme dříve začali, prodloužením „harrachov-
ské stavební sezony“.
Aktuálně se dokončuje komunikace na Mýtiny a zapo-
čala oprava obchvatu Harrachova. Tyto komunikace 
jsou v majetku Libereckého kraje a jejich rekonstruk-
ce je v řádu šedesáti milionů korun. Každá stavba 
v průběhu realizace přináší také jistá omezení. Prosím 
tímto o vaši trpělivost, protože jsme o tyto opravy usi-
lovali dlouhé roky a jsou, jak víte, opravdu potřebné. 
Pan Miloslav Maleček, vedoucí OO PČR v Harra-
chově, připravil velmi zajímavou přednášku na téma 
bezpečnost seniorů. Po ní pan Skrbek, ředitel domova 
seniorů ve Velkých Hamrech, společně se sociální pra-
covnicí představili neobvyklou formou toto pobytové 
zařízení. Obě témata byla velmi poutavá a poučná. 
Škoda, že vás na přednášku přišlo tak málo, asi jste 
raději užívali teplého slunečného dne. Zkusíme před-
nášku zopakovat na podzim, třeba se vás sejde více.
Dne 9. června pořádáme zájezd a pojedeme se podívat 
do Jiřetína pod Bukovou do továrny Detoa (bývalá 
Tofa), kde se vyrábějí dřevěné hračky a díly do hu-
debních nástrojů. Navštívíme také rekonstruovanou 
funkcionalistickou vilu Schowanek s výkladem histo-
rie a při zpáteční cestě se můžeme podívat k Čápovi 
na Příchovice, kde bude probíhat tradiční Spanilá 

cyklojízda Járy Cimrmana. Nezapomeňte se na zájezd 
přihlásit!
Ještě jednu dobrou zprávu pro vás mám. Dlouhodobě 
nám v Harrachově schází prodejna masa a uzenin. 
Sami víte, jaká bývá každou středu fronta u pojízdné 
prodejny pana Noska ze Studence. Společnosti Norma 
se podařilo uzavřít novou smlouvu s panem Tomášem, 
který provozuje řeznictví ve Velkých Hamrech a Tan-
valdu. Mnozí z vás jej osobně znáte a pravidelně u něj 
nakupujete. Pan Tomáš má v plánu řeznictví u Normy 
zprovoznit v polovině června.
V červnu připravujeme několik dobrovolných brigád, 
které se budou týkat úklidu klestí po pokácení smrků 
z „druhé nuly“ na Bílém kopci. Termíny akcí nalez-
nete v tomto čísle Harrachovského zpravodaje. Moc 
vás prosím, abyste přišli podpořit věc, která se týká 
významného výročí vzniku republiky. Původně měla 
proběhnout i výsadba modřínů, ta se však z důvodu 
příliš teplého počasí přesouvá na podzimní období.
Poslední měsíc letošního školního roku uteče jak 
voda. Přeji žákům naší školy, aby zdárně obstáli při 
zkoušení všeho, co se za celý školní rok naučili. Vě-
řím, že se na prázdniny netěší jenom děti, ale i všichni 
pracovníci školy. Tak si jej pěkně užijte!

Pěkný červen vám přeji!
Va š e  Eva Zbrojová 
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Provoz harrachovských skokanských můstků jako trénin-
kového centra se přerušuje, a to vzhledem k havarijnímu 
stavu některých částí staveb a vleku. Na základě posudku 
stavebně konstrukčního stavu objektů v areálu středních 
skokanských můstků o tom rozhodla správní rada obecně 
prospěšné společnosti Klasický areál Harrachov (KAH).
„Klasický areál Harrachov jsme převzali ve stavu před 
insolvencí. Postavili jsme společnost na nohy, čtyři roky 
jsme můstky drželi v chodu a financovali jsme provoz 
areálu,“ řekl Petr Graclík, generální sekretář Českého 
olympijského výboru. ČOV je společně se Svazem lyžařů 
České republiky zakladatelem obecně prospěšné společ-
nosti Klasický areál Harrachov, která převzala správu 
skokanského areálu v roce 2014. „V tuto chvíli a za nyněj-
šího stavu už ale můstky bohužel dál v provozu udržovat 
nemůžeme. Je nebezpečné pustit sportovce na dva ze 
tří středních můstků, které dosud fungovaly, a také na 
vlek, kterým se skokani dostávají nahoru,“ vysvětlil Petr 
Graclík. 
Podle posudku byl havarijní stav zjištěn u konstrukce 
můstku K90, nájezdu můstku K40, dále u věže trenérů 
a vleku. „Tyto stavby nesmí být bez zajištění havarijního 
stavu používány, musí být uzavřeny pro přístup osob 
a v případě konstrukcí nájezdů musí být zajištěn prostor 

Harrachovské 
skokanské můstky 
přerušují provoz
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pod nimi pro riziko odpadávání zkorodovaných částí kon-
strukce,“ píše se v závěru posudku. Stavby jsou podle něj na 
konci životnosti a záchrana některých z nich je ekonomicky 
nesmyslná.
„I když je to pro nás z pohledu sportovního i historického 
těžké rozhodnutí, prodlužovat agónii postrádá smysl. Z po-
hledu tréninkového procesu skokanů či sdruženářů a mláde-
že je to komplikace, protože budeme muset výpadek tohoto 
tréninkového centra nahradit. Možná se to i prodraží, jelikož 
budeme muset využívat například zahraniční můstky. Ale 
počítali jsme s tím, že tato situace jednou nastane. Uděláme 
vše proto, aby přerušení provozu můstků netrvalo moc dlou-
ho,“ řekl Lukáš Sobotka, prezident Svazu lyžařů ČR.
Vedle dosud využívaných tří středních můstků je v Harracho-
vě již deset let uzavřený velký můstek. Dominantou skokan-

ského areálu je pak mamutí můstek pro lety na lyžích, jeden 
z pěti funkčních na světě. Naposledy se zde skákalo v roce 
2014 při světovém šampionátu. Přitom podle systému pořa-
datelství dohodnutého mezi zeměmi disponujícími mamu-
tími můstky by se mistrovství světa v letech na lyžích, které 
sem v minulosti dokázalo přitáhnout desítky tisíc fanoušků, 
mělo v Harrachově znovu konat v roce 2024.
„Uděláme ve spolupráci se Svazem lyžařů České republiky 
vše pro naplnění investičního příslibu rekonstrukce areálu ze 
strany vlády. Klasický areál je naprosto jedinečný a nezbytný 
pro podporu zimních sportů v Česku,“ dodal Petr Graclík.

T i s k o v é  o d d ě l e n í  /  P r e s s  O f f i c e 
Č e s k ý  o l y m p i j s k ý  v ý b o r  

/  C z e c h  O l y m p i c  C o m m i t t e e

Jak správně třídit odpady
Třídit se dá mnoho věcí – papír a lepenka, plasty (PET lahve, 
folie, kelímky, polystyren a jiné plastové obaly), nápojový 
karton, kovy, sklo, elektroodpad, baterie, použité oleje, textil 
a další odpady. Z vytříděných komodit mohou vzniknout 
nové produkty, které dále slouží ke spotřebě. Úspěšný sběr 
a třídění odpadů závisí především na vaší ochotě zapojit se 
do fungujícího systému. Čím více odpady doma roztřídíme, 
tím více se z nich dokáže vyrobit kvalitních druhotných 
surovin a tím se bude i více šetřit životní prostředí. Tříděním 
odpadů také snižujeme výdaje obce.

Proto především předcházejte vzniku odpadů.
Do barevných kontejnerů dávejte jen to, co do nich patří.
Před vhozením odpadu do kontejneru minimalizujte jeho 
objem sešlápnutím.

V Harrachově se nachází 17 stanovišť kontejnerů na tříděný 
odpad. Je to stanoviště Hábův most, sídliště Nový Svět u pro-
dejny COOP, sídliště Nový Svět, křižovatka u ZŠ, Klondajk, 
sběrné místo nad poštou, autobusové nádraží, areál AVE  
Harrachov, Ryžoviště, autocamp, Hřebenka čp. 408, u pro-
dejny Norma, u hotelu Diana, Anenské údolí křižovatka 
u garáží, u lanovky, u kina a nyní nové stanoviště Mýtiny.

Pytle na ostatní plasty z domácností, tetrapak a kovy si 
můžete kdykoliv vyzvednout na městském úřadě na oddělení 
místních poplatků.

Kontejnery a pytle na tříděný odpad jsou určeny pro 
občany.
Živnostníci mohou odkládat papír, PET lahve a sklo do ná-
dob umístěných na veřejných prostranstvích města pouze po 
uzavření Smlouvy o využívání systému nakládání s komunál-
ním odpadem.  Mohou také využívat pytle na ostatní plasty, 
tetrapak a kovy.
Využíváním systému města si ušetří starosti kam s odpadem 
a předejdou tak i možným sankcím. V současné době má tuto 
smlouvu uzavřenou 102 podnikatelů.
Zapojení do systému lze sjednat na městské úřadě na odděle-
ní místních poplatků tel.: 481 311 769, e-mail:  
poplatky@harrachov.cz.

Odkládání odpadu  
Žluté kontejnery – PET lahve pouze sešlápnuté, musí být bez 
obsahu, ale není třeba je vymývat.
Žluté pytle na plasty z domácností – plastové obaly všeho 
druhu, kelímky, krabičky od pokrmů, plastové nádoby od 
kosmetiky či pracích prostředků, sáčky, tašky, fólie, výrobky 
z plastů, polystyren.

INFORMACE Z RADNICE

foto: D. Hloušek



Oranžové pytle na tetrapak – nápojové kartony – obaly 
(krabice od mléka a nápojů) sešlápnuté.
Šedé pytle na kovy – kovové obaly – plechovky od potravin, 
plechovky od nápojů, nádoby od kosmetiky, ostatní kovové 
obaly. Nepatří sem obaly znečištěné od potravin nebo chemi-
kálií.
Modrý kontejner – noviny, časopisy, kancelářský papír, re-
klamní letáky, knihy bez tvrdé vazby, sešity, krabice, lepenka, 
kartón, papírové obaly. Vše musí být čisté – mastný nebo 
mokrý papír by zničil celý obsah kontejneru.
Papír odkládejte nesvázaný, bez obalů, sáčků, tašek. Kance-
lářské sponky a šití nevadí.
Krabice do kontejneru prosím rozkládejte!
Do kontejnerů na papír nepatří papírové kapesníky, papírové 
pleny, voskovaný papír.  
Bílé zvony na čiré sklo – patří sem sklenice od marmelád, 
kompotů a kečupů, rozbité skleničky, lahve od alkoholických 
a nealkoholických nápojů.
Zelené zvony – barevné lahve od alkoholických a nealkoho-
lických nápojů, tabulkové sklo z oken a dveří, i když je čiré.
Nepatří sem keramika, autosklo, zrcadlo, bezpečnostní sklo.
Oleje – do žlutých popelnic vhazujte použitý olej z domác-
ností v dobře uzavřených PET lahvích. Nádoby se nacházejí: 
sběrné místo nad poštou, sídliště u prodejny COOP,  Klon-
dajk a křižovatka u školy.
Textil – bílé kontejnery – jeden se nachází na sídlišti naproti 
prodejně COOP a druhý na sběrném místě nad poštou. Do 
kontejnerů patří čistý a suchý textil (veškeré oděvy, bytový 
textil – záclony, závěsy, povlečení, potahy, ubrusy, svázané 
nositelné boty), vše by mělo být v igelitových pytlích nebo 
taškách, řádně zavázáno nebo zauzlováno. Nepatří sem zne-
čištěný nebo mokrý textil, matrace, molitan, koberce, tašky, 
netextilní materiály, komunální odpad, elektrospotřebiče.
Pokud se potřebujete zbavit většího množství textilu, je mož-
né vyzvednout si pytle určené na sběr textilu.

Drobný elektroodpad – červený kontejner je umístěn pouze 
na sběrném místě nad poštou, do tohoto kontejneru je mož-
né odložit vysloužilé drobné domácí elektrospotřebiče. 
Nebezpečný odpad – upotřebené motorové oleje, olejové 
filtry, barvy, lepidla, rozpouštědla, nádoby a štětce s jejich 
zbytky, odmašťovací přípravky, léky, injekční stříkačky, 
pesticidy, domácí kapalné i tuhé chemikálie, kyseliny louhy, 
vývojky mohou odevzdat soukromé osoby ve sběrném dvoře 
zdarma každý den od 8:00 do 15:00 a v období od 1. 4. do 
30. 11. také v sobotu od 8:00 do 11:30 hodin.
Léky je možné odevzdat také v lékárně. Když si nevíte rady 
s nějakým prázdným obalem, podívejte se na jeho etiketu – 
jedná-li se o barvu, rozpouštědlo nebo jinou chemikálii, vždy 
by mělo být na obalu poučení, jak s odpadem naložit. Nikdy 
nevhazujte nebezpečné odpady do popelnice na směsný ko-
munální odpad, je nutné s nimi zacházet opatrně a odevzdat 
je k bezpečnému zpracování odborníkům.
Velkoobjemový odpad, jako je starý nábytek, matrace, 
koberce, linolea, lyže, sáňky, dveře, WC, umyvadla apod. 
mohou soukromé osoby odevzdat ve sběrném dvoře zdarma 
na kupony, které obdrží každý trvale bydlící občan (100 kg 
na rok) a rekreační objekt (100 kg na rok), větší množství se 
musí doplatit.
Kupony si můžete vyzvednout na městském úřadě na odděle-
ní místních poplatků.
Velkoobjemový odpad bez kuponů a elektroodpad (pouze 
kompletní lednice, mrazáky, televize, počítače, malé spotře-
biče apod.) lze také odevzdat ve sběrném dvoře každý den 
od 8:00 do 15:00 hodin, v období od 1. 4. do 30. 11. také 
v sobotu od 8:00 do 11:00 hodin.
Podnikatelské subjekty musí odevzdání velkoobjemového 
odpadu, elektroodpadu a nebezpečného odpadu platit. 
Bioodpad – pouze čistou posekanou trávu lze odložit do 
velkého kontejneru – sběrné místo nad poštou.
Větve je možné složit na skládku u ČOV.

Služba je určena pro občany města Harrachov, ve věku 
nejméně 16 let. Registrací do služby souhlasíte se 
zpracováním Vašich osobních údajů za účelem informo-
vání o činnosti obce a jejich orgánů, např. o jednáních 
zastupitelstva, místních poplatcích apod.; informování 
během krizových situací, při haváriích a jiných mimo-
řádnostech; informování o dalším dění v obci a činnos-
tech komerčních subjektů a neziskových organizací, jako jsou 
prodejní akce, veřejné sbírky, kulturní a další akce. 
Svůj souhlas nejste povinni udělit, bez něj však není možná 
Vaše registrace do služby. Souhlas můžete kdykoliv odvolat – 
písemně na adresu města nebo e-mailem. Odvolání souhlasu 
nemá zpětné účinky.
Zpracovávány budou tyto údaje: Vaše jméno, příjmení, tele-
fonní číslo, e-mail, číslo popisné a případně část obce, podle 
kterých mají být informace zaměřeny (např. v případě havárie 
vodovodu v dané ulici o ní budete informováni). Vaše osobní 
údaje budou předány provozovateli služby a v případě potřeby 
zpřístupněny rovněž dalším subjektům zapojeným do procesu 
informování (např. orgánům krizového řízení).
Záznamy o rozeslaných zprávách budou uchovávány po dobu 

6 měsíců od rozeslání, a to pro účely prokázání, že byly 
rozeslány. Záznamy budou uchovány na základě opráv-
něného zájmu obce prokázat plnění svých povinností. 
Proti uchování těchto záznamů můžete vznést námitku 
a žádat jejich výmaz.
Pro účely plnění povinnosti dle zákona o elektronických 

komunikacích budou provozovatelem služby po dobu 
6 měsíců uchovávány také provozní a lokalizační údaje o zprá-
vách zaslaných na Vaše telefonní číslo.
Máte právo požadovat poskytnutí informací, které jsou o Vás 
zpracovávány v rámci služby, a požadovat jejich opravu v přípa-
dě nepřesnosti či jejich přenos. Proti zpracování můžete podat 
stížnost u Úřadu pro ochranu osobních údajů. 
Ohledně zpracování osobních údajů v rámci služby a uplatnění 
Vaších práv můžete kontaktovat město Harrachov, Harrachov 
čp. 150, 512 46  Harrachov, tel. 481 528 133, od 25. 5. 2018 
také Mgr. Petru Pavelkovou, pověřence města Harrachov 
pro ochranu osobních údajů. Ohledně uchování provozních 
a lokalizačních údajů můžete kontaktovat provozovatele služby, 
společnost KONZULTA Brno, a.s., info@infokanal.cz, 
tel.: +420 541 128 530. 

Informovaný souhlas – SMS InfoKanál

INFORMACE Z RADNICE
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Z diáře starostky města

2. 5. jednání na stavebním úřadě v Tanvaldu s panem 

Šebestou,
 návštěva jubilanta

3. 5. účast na valné hromadě Sdružení cestovního 

ruchu v Harrachově,

 setkání s občany

7. 5. jednání s Františkem Novosadem,

 jednání rady města

9. 5. porada se zaměstnanci úřadu po jednání rady 

města,
společné jednání s KAH o.p.s a právní zástupkyní měs-

ta Ivanou Erlebach Staňkovou, 

 jednání na Úřadě pro zastupování státu ve věcech 

majetkových v Semilech společně s právní zástupkyní 

města Ivanou Erlebach Staňkovou,

účast na veřejném jednání školské rady v ZŠ

10. 5. jednání s panem Ježkem – koordinátorem 

BOZP pro výstavbu pečovatelských bytů v Harrachově,

 účast na přednášce k bezpečnosti seniorů 

11. 5. pochůzka se zástupci Správy KRNAP ohledně 

kácení vzrostlých stromů v obydlených oblastech

14. 5. jednání s Miloslavem Malečkem – vedoucím 

OO PČR v Harrachově,

 jednání s právní zástupkyní města Ivanou Erlebach 

Staňkovou, panem Moravcem a jeho právní zástupky-

ní,
 předání areálu bývalého lesnického učiliště společnosti 

Syban,
 jednání rady města

15. 5. porada se zaměstnanci úřadu po jednání rady 

města,
 jednání se zástupci České pošty,

 rozhovor pro ČR 2

16. 5. účast na kontrolním dnu rekonstrukce obchva-

tu Harrachova,
 jednání s panem Vacíkem z firmy Pekas

17. 5. účast a výklad při návštěvě dětí 2. stupně ZŠ na 

MěÚ
18. 5. účast na oslavě 55. výročí založení Správy  

KRNAP
19. 5. účast na Dni otevřených dveří ZŠ v Harrachově

21. 5. účast na školení GDPR společně se zaměstnan-

ci MěÚ,
 jednání s Ivou Cvanetovou – mzdovou účetní,

 jednání s Kateřinou Cilichovou – knihovnicí, 

 jednání rady města

22. 5. porada se zaměstnanci úřadu po jednání rady 

města
23. 5. kontrola OSSZ,

 jednání s panem Svobodou – IT specialistou pro MěÚ,

 vítání občánků

24. 5. jednání s panem Kopalem – ředitelem  

KAH, o.p.s.,
 jednání s paní Zubričanovou – oblastní zástupkyní 

ČEZ,
 účast na jednání Mikroregionu Tanvaldsko

25. 5. jednání rady SMOK ve Vrchlabí,

 návštěva jubilanta

28. 5. – 29. 5.  výjezdní zasedání MRT do Střediska 

sociálních služeb v Telči

30. 5. účast při výběrových komisích,

 účast na kontrolním dnu na obchvatu,

 jednání s Miloslavem Malečkem – vedoucím OO PČR 

v Harrachově,
 jednání se zástupci IT firmy k ochraně PC sítě MěÚ

31. 5. jednání se starostou obce Albrechtice v Jizer-

ských horách a senátorem Jaroslavem Zemanem,

 jednání se zástupcem celní správy 

                                               ( l s )

INFORMACE Z RADNICE

Předání staveniště „Pečovatelské byty čp. 155 Harrachov“
 
Dne 14. 5. 2018 proběhla první koordinační schůzka mezi zástupci dodavatele stavby firmy Syban s.r.o. a zástupci města 
Harrachova. Dodavatel převzal areál bývalého lesnického učiliště do užívání po dobu stavby, byly rozplánované kontrolní 
dny, rozděleny dílčí úkoly, projednáno zabezpečení stavby a naplánován harmonogram prací včetně pracovní doby pracov-
níků stavby.
Předání proběhlo cca o 14 dní dříve, než byl plánovaný termín, což by mohlo znamenat, že dodavatel nebude mít problém 
s termínem předání dokončené stavby. Tento termín je naplánován na konec roku 2019. Budeme mít tak dostatek času 
na kolaudaci a na jaře roku 2020 se můžeme těšit na otevření nového bytového domu s bezbariérovými byty určenými pro 
naše seniory, kteří zde naleznou veškeré pohodlí, krásné prostředí a v neposlední řadě dostupnost všech služeb v blízkém 
okolí.
V této rubrice vás pravidelně budeme informovat o postupu prací, abyste byli ve středu dění a spolu s námi se těšili na 
finále.

D a g m a r  S t a ň k o v á



CO SE UDÁLO

Harrachov se dočkal přímého vlakového spojení s Prahou

Uctění památky padlých

foto:  M. Novotná

Dne 8. května 1945 byla podepsána úplná a bezpodmínečná kapitulace Německa, a proto se tento den považuje za konec dru-
hé světové války. Tichou vzpomínkou a květinami uctila památku padlých 7. května i harrachovská starostka Eva Zbrojová.

M a r k é t a  N o v o t n á

Novinky ve Ski muzeu
V květnovém čísle Harrachov-
ského zpravodaje jste se mohli 
dočíst z článku Standy Slavíka 
o novinkách, které ve Ski 
muzeu mají. Jednou z novinek 
byl pozdrav známého kreslíře 
a humoristy Petra Urbana, 
který v muzejní kronice zane-
chal velice originální a vtipný 
pozdrav. V minulém čísle 
jsme pro něj, bohužel, neměli 
prostor. Proto vám foto tohoto 
pozdravu přinášíme nyní.
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DNE 22. 3. 2018 V 19:26 HODIN 

byl jednotce krajským operačním a informačním střediskem 
(dále pouze KOPISem) vyhlášen poplach:
CAS 24, dopravní nehoda se zraněním, Kořenov, Příchovi-
ce, 404, sanitka a osobní automobil, vystřelené airbagy.
Jednotka vyjela v počtu 1+3. Při příjezdu se na místě udá-
losti nacházela jednotka Hasičského záchranného sboru 
– požární stanice Tanvald (dále pouze HZS PS Tanvald) 
a hlídka OO PČR Harrachov. Byla zjištěna dopravní nehoda 
dvou automobilů, OPEL INSIGNIA a vozidla Mercedes 
zdravotnické záchranné služby Libereckého kraje. V hava-
rovaném vozidle OPEL se nacházela zraněná spolujezd-
kyně, která byla v péči zdravotníků a záchranářů. Řidič byl 
mimo vozidlo. Ve druhém havarovaném vozidle se nikdo 
nenacházel.
Komunikace byla průjezdná pouze jedním jízdním pruhem. 
Členové jednotky na pokyn velitele zásahu řídili dopravu. 
Z havarovaného vozidla MERCEDES unikly na chodník 
provozní náplně. Na místo poté přijelo vozidlo zdravotnické 
záchranné služby (dále pouze ZZS), které si převzalo zraně-
nou spolujezdkyni.
Jednotka vyčkala příjezdu skupiny vyšetřování dopravního 
inspektorátu Policie ČR. Jednotka HZS PS Tanvald poté 
předala místo události jednotce a odjela na základnu. Na 
místo přijela vozidla odtahové služby. Jedním vozidlem 
odtahové služby bylo přivezeno rezervní vozidlo ZZS. Po 
zdokumentování nehody jednotka asistovala při překládání 
zdravotnického materiálu z havarovaného vozidla ZZS do 
rezervního vozidla ZZS a naložení havarovaných vozidel na 
vozidla odtahové služby, posypala zasaženou část chodníku 

sorbentem a uklidila komunikaci a chodník. Pak byla silnice 
zprůjezdněna v celé šíři.
Únikem provozních náplní z vozidla Mercedes nedošlo ke 
znečištění okolí. Při dopravní nehodě bylo poškozeno do-
pravní značení č. IP 6 a opěrná zídka u objektu č. ev. 1204. 
Poté se jednotka vrátila na základnu. 

DNE 23. 5. 2018 V 11:54 HODIN 
 
byl jednotce KOPISem vyhlášen poplach: CAS 24, dopravní 
nehoda, uvolnění komunikace, odtažení, Harrachov, Ryžo-
viště, osobní auto SUV, sjelo do koryta potoka, hrozí dalším 
sesunutím, sjíždí, bez zranění. Jednotka vyjela v počtu 1+5. 
Po příjezdu na místo události průzkumem zjištěn osobní 
automobil BMW, který byl částečně na svahu pod otočkou 
autobusu v Ryžovišti směrem k Ryzímu potoku. Ve vozidle 
se nikdo nenacházel. Řidič i spolujezdkyně byli nezraněni 
mimo vozidlo. Dle informací řidiče, který jel po komuni-
kaci směrem k hotelu Pytloun, vozidlu přestaly fungovat 
brzdy a vozidlo sjelo z komunikace a přes otočku až na svah 
nad Ryzí potok, kde se zastavilo o nízký porost. Toto bylo 
oznámeno na KOPIS. Následně bylo vozidlo zajištěno proti 
pohybu a pak bylo napojeno na lanový naviják na CASu 24 
a připraveno k vytažení pomocí navijáku. Na místo přijela 
jednotka HZS PS Tanvald. Byl použit naviják z druhého 
CASu jako jištění.
Pak bylo vozidlo pomocí dvou lanových navijáků vytaženo 
na otočku a zajištěno proti pohybu. Vytažením vozidla 
nedošlo k žádnému poškození vozidla. Nedošlo též k úniku 
náplní z vozidla a znečištění okolí či toku.
Poté se jednotka vrátila na základnu.

NAŠI HASIČI V AKCI

ZDRAVOTNICKÁ ZÁCHRANNÁ SLUŽBA LIBERECKÉHO KRAJE

P155 Liberecká aneb Sanitkové rojení
Na začátku června se bude Liberec a jeho blízké okolí hemžit sanitkami. Ptáte se proč? Bude se zde totiž konat metodické cvičení 
P155 Liberecká, což je putovní nesoutěžní metodická akce pro záchranáře z celé republiky. Už v pátek 8. 6. se tak do Liberce 
sjedou posádky zdravotnických záchranných služeb nejen z celé republiky, ale i z několika sousedních zemí. 

Nemůžeme sice prozradit moc podrobností, protože program cvičení je pro posádky tajný, určitě ale bude bohatý i na akce, na 
které se může přijít veřejnost podívat, a případně se i něco naučit. Pokud vás tedy práce záchranářů zajímá, určitě si o víkendu 
8.–10. června udělejte čas. A na co se tedy můžete těšit?

  8. 6. 16:30–19:00 pod Ještědem – unikátní zásah (divácká veřejnost)
  9. 6. 9:00–16:00 OC Forum Liberec – výuka první pomoci, představení aplikace Záchranka
  9. 6. 8:00–16:00 Plochá dráha klub v AČR, Staré Pavlovice – jízda zručnosti (divácká veřejnost)
  9. 6. 10:00–16:00 Centrum Babylon – záchrana tonoucího (divácky pro hosty Aquaparku)
  9. 6. 8:00–16:00 ZOO Liberec u tygří klece (akce pro veřejnost spojená s výukou první pomoci)

Celá akce, kterou organizuje Zdravotnická záchranná služba Libereckého kraje, by se nemohla konat bez výrazné finanční 
podpory Libereckého kraje. Metodické cvičení se bude konat pod záštitou hejtmana Libereckého kraje Martina Půty, ministryně 
obrany Karly Šlechtové a primátora statutárního města Liberec Tibora Batthyányho. Odbornou garanci převzal náměstek hejt-
mana Libereckého kraje Přemysl Sobotka. 

Hlavním cílem cvičení je vzájemná výměna zkušeností mezi všemi krajskými zdravotními záchrannými službami. I proto jsou 
jejími účastníky nejen záchranáři z České republiky, ale také ze zahraničí. V rámci třídenního cvičení budou jednotlivé krajské 
posádky plnit řadu simulovaných úkolů, s nimiž se ve svém praktickém profesním životem mohou setkat. 
Za pomoc z přípravou celé akce i jednotlivých úkolů děkujeme všem našim partnerům.
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ROZHOVOR

V Harrachově vyrostl docela slušný 
počet úspěšných sportovců, o tom 
není vůbec pochyby. Důležitou roli zde 
v tomto směru hraje talent, píle, dřina, 
nekonečná šňůra tréninků, závodů, 
soustředění atd. Ale také velkou a ne-
opomenutelnou úlohu tu mají trenéři 
a rodiče. U naší úspěšné biatlonistky 
Evy Puskarčíkové tomu nebylo jinak. 
Trenéři Venca Čuřík a Honza Zapadlo 
dali Evě dobrý základ pro její profesio-
nální sportovní kariéru a samozřejmě 
velkou zásluhu na tom mají i její rodiče. 
A právě s maminkou Evy Puskarčí-
kové je červnový rozhovor, ve kterém 
se dozvíte, jaké byly Eviny biatlonové 
začátky, zda si se svou sestrou Annou 
v biatlonu konkurovaly, nebo se na-
opak podporovaly, a kde své dcery vidí 
Eva Puskarčíková za 10 let. 

Evi, jak vypadaly biatlonové začátky 
u Vaší dcery. Bylo to tak, že třeba 
začala dělat více sportů najednou a po 
nějaké době zjistila, že biatlon je její 
krevní skupina? Nebo se k biatlonu 
propracovala postupně?
Evka nejprve chodila k Vencovi Čuříkovi 
na běh na lyžích. Poté, co tu Honza Za-
padlo založil kroužek biatlonu, tak si to 
šla k němu vyzkoušet. Stále ale vedl běh 
na lyžích, biatlon byl jen pro zpestření. 
Na gymnáziu nastoupila také na běh na 
lyžích, ale po roce přestoupila na biatlon, 
kde panovaly lepší podmínky a vztahy. 
A tím to asi začalo (úsměv). Avšak nikdo 
nepočítal s tím, že by měla pokračovat 
s biatlonem i po skončení studia na 
gymplu.
V případě Vašich obou dcer vyhrál po 
sportovní stránce biatlon. Je u vás v ro-
dině vztah k tomuto sportu dědičný? 
Andulka také začínala u Venci Čuříka, 
pak se ale přidala k Honzovi Zapadlovi 
a následovala tak Evku. S manželem 
jsme provozovali sport oba jen jako děti. 
U manžela to byly sjezdovky a u mě běh 
na lyžích. Takže vztah k biatlonu u nás 
není dědičný, ale rádi jsme ho sledovali 
v televizi. Je to pro nás vždy napínavá 
podívaná (úsměv). 
Jak jsem již zmínila výše, obě Vaše 
dcery se věnují biatlonu. Vnímají se 
na tomto sportovním poli jako konku-
rentky, nebo se vzájemně podporují? 
A nechá si třeba Anna poradit od 
zkušenější Evy? 

Andulka se už biatlonu 2 roky nevěnuje, 
nyní studuje na fakultě tělesné výchovy 
a sportu, ale dokud ho dělaly obě, tak 
si vzájemně moc fandily a měly velikou 
radost, když se některé zadařilo. Nikdy si 
nekonkurovaly.
Obě děvčata začínala závodit za SKP 
Harrachov. Jak na tyto své začátky 
vzpomínají? Přeci jenom zde dostaly 
určitě dobrý základ pro své další biatlo-
nové úspěchy.
Myslím, že vzpomínají v dobrém. Hlavně 
na zážitky, které prožily na soustředě-
ních a závodech. Na nezdary vzpomínají 
s humorem, stejně tak na diskvalifikace 
a penalizace, kterými si jako děti prošly 
(úsměv). 
Eva má za sebou už účast na dvou zim-
ních olympijských hrách (v roce 2014 
v Soči a v roce 2018 v Pchjongčchangu). 
Z mého pohledu, pouze rekreačního 
sportovce, účast na olympijských 
hrách vnímám jako absolutní vrchol 
a čest pro sportovce. Jak to vnímá Eva? 
A na jaké závody vzpomíná nejraději? 
Jak to vnímá ona, přesně nevím, ale 
myslím si, že je ráda za účasti na zimních 
olympijských hrách. Myslím, že prožívá 
dost podobně každý závod, a úplně nejra-
ději, tedy z mého pohledu, vzpomíná na 
úspěšné štafety a hlavně pak na závod ve 
Slovinsku, kde si vybojovala svou první 
individuální medaili.

Jak se promítly sportovní úspěchy Evy 
do jejího soukromého života? Setkala 
se třeba se závistí nebo naopak s pod-
porou někoho, od koho by to nečekala? 
Myslím, že se závistí se nesetkala. Snad 
občas, když se zrovna nedaří, tak čas 
od času nějací rádoby fanoušci píšou na 
Facebooku negativní poznámky. Podporu, 
co dostává od fanoušků a od lidí, kteří 
fandí biatlonu, asi v takové míře ani 
nečekala.
Nastal v životě Evy nebo Anny okamžik, 
kdy chtěly s biatlonem praštit? Nebo 
nastala taková situace, že jste měla 
chuť jim profesionální kariéru sportov-
ce rozmluvit?
Anča skončila s biatlonem po gymnáziu 
a Evka zatím takové myšlenky nemá, ale 
uvidíme, jak to bude dále vypadat s jejím 
zdravím.
Jezdila jste na závody s Evou nebo An-
nou? A pokud ano, jaký zážitek byl pro 
Vás, jako jejich mámu, nejsilnější? 
Když byly holky malé, jezdili jsme hodně, 
pokud to ovšem práce dovolila. To byly 
nejhezčí časy, prožívali jsme s nimi každý 
závod. Nyní, když jsou závody daleko, 
dostaneme se tak akorát do Nového Měs-
ta na Moravě. A byli jsme se na otočku 
kouknout na poslední závod na MS  
v Hochfilzenu. To byl krásný zážitek s pa-
rádní atmosférou a nádhernou přírodou.

Eva Puskarčíková: Vztah k biatlonu u nás není 
dědičný
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ROZHOVOR

STŘÍPKY ZE ŽIVOTA ŠKOLY

Školní zájezd do Anglie – 
17.–22. 4.2018
V dubnu se 20 žáků druhého stupně vypravilo na pětidenní 
poznávací výlet do Anglie, na kterém nám dělala společnost naše 
partnerská škola Záhuní z Frenštátu pod Radhoštěm. Do Doveru 
jsme se přeplavili trajektem přes kanál La Manche a poté nám do 
Londýna, kde nás čekal nabitý den plný londýnských turistických 
lákadel, zbýval už jen kousek. 
Nejprve jsme si mohli zkusit adrenalinovou jízdu unikátní lanov-
kou, pnoucí se nad řekou Temží a průmyslovou částí města. Na 
druhém břehu jsme si mohli prohlédnout bývalé královské vězení 
Tower of London, ve kterém jsou v současnosti vystavovány 
korunovační klenoty. Následně jsme se pokochali impozantním 
mostem Tower Bridge, obdivovali jsme velkolepou katedrálu 
svatého Pavla, na Trafalgarském náměstí jsme si prohlédli Nel-
son’s column a chvilku umění jsme zažili v National Gallery. Po 
náročném dni byli všichni odvezeni do „svých rodin“, kde se se-
známili s britskou pohostinností a vyzkoušeli si své komunikační 
dovednosti v anglickém jazyce. Následující den jsme zavítali do 
slavného muzea voskových figurín, Madame Tussaud’s, kde jsme 
začali nelítostní souboj s ostatními návštěvníky o nejlepší „selfie“ 
s nehybnými celebritami. V Oxfordu jsme vkročili na univerzitní 
půdu, která dýchá slavnou historií, a dostali jsme se do nádherné 
jídelny, která sloužila jako předloha k filmům o Harry Pottero-
vi. Třetí den v Anglii jsme strávili ve Windsoru, kde se nachází 
královský hrad, prestižní škola Eton, ale především Legoland, na 
který se všichni velmi těšili. Pět hodin v Legolandu uteklo jako 
voda z vodních atrakcí a už tu byl poslední den.
V Greenwichi jsme si stoupli na nultý poledník, projeli se na ne-
přehlédnutelném London Eye a prohlédli si Londýn téměř z ptačí 
perspektivy, prošli jsme se kolem Houses of Parliament – a vyfo-
tili si Big Ben zahalený do lešení. Po procházce královskými 

zahradami jsme dorazili k Buckinghamskému paláci, který 
byl pro změnu obklopený zátarasy a novináři připravenými 
na londýnský maraton, který se konal následující den v ne-
děli. Na Piccadilly Circus jsme využili rozchod k posledním 
nákupům suvenýrů a už nás čekala jen závěrečná projížďka 
lodí po Temži. Cestu Eurotunelem jsme zvládli bez komplika-
cí, stejně tak noc napříč Evropou. Všichni jsme se vrátili sice 
unavení, ale spokojení a plní neopakovatelných zážitků, na 
které budeme ještě dlouho vzpomínat.

Veřejné zasedání školské 
rady – 9. 5. 2018
Dne 9. května proběhlo veřejné zasedání nové Školské rady ZŠ 
Harrachov. Programem jednání bylo představení nových členů 
školské rady, schválení jednacího řádu školské rady a přijímání 
podnětných návrhů pro další rozvoj školy a na prohloubení 
spolupráce rodičů, školy a školské rady. Účastníci jednání byli 
seznámeni s plánovanými akcemi školy a projektovými dny.

Výchova k ochraně  
životního prostředí –  
10. 5. 2018
V rámci environmentální výchovy navštívili žáci 8. a 9. třídy 
ve čtvrtek 10. května Spalovnu Termizo Liberec. Po krátké 
procházce Libercem jsme dorazili na výukovou přednášku, při 
níž žáci zhlédli i naučné video o nutnosti ochrany životního 
prostředí a recyklaci odpadů. Akciová společnost TERMIZO je 
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K profesionálnímu sportu patří i časté 
cestování, jak vůbec snášíte dlouhé 
odloučení od Evy? A jak nejraději tráví 
svůj volný čas, když zrovna nemusí 
trénovat? 
Myslím, že to snášíme celkem v pohodě, 
už jsme zvyklí. Spíš když se vrátí domů, 
to je najednou takové oživení a probu-
zení ze stereotypu. Když přijede na skok 
mezi závody domů, tak většinou zaři-
zuje a vyřizuje věci do školy (pozn. red. 
Eva studovala Fakultu sportovních stu-
dií Masarykovy univerzity v Brně, obor 
speciální edukaci bezpečnostních složek 
a získala bakalářský titul. Ve vzdělávání 
pokračuje na navazujícím magisterském 
studiu, obor učitelství tělesné výchovy), 
záležitosti okolo bydlení a takové ty 
starosti co při závodech nestíhá. Když 
má ovšem čas, tak je schopná celý den 
proležet na gauči a lenošit (úsměv).
 

Museli jste doma Evě přizpůsobit 
jídelníček? Přeci jenom sportovci na 
profi úrovni se asi musí trochu hlídat. 
Nebo je ráda, že přijede domů a s chutí 
si dá třeba vepřo knedlo zelo? 
No, když přijede domů, tak právě vaří-
me knedlo, zelo, vepřo, segedínský gu-
láš, kachnu se zelím, králíka, svíčkovou. 
Prostě taková ta jídla, co ve světě nejsou. 
Tam mají stravování formou bufetů a je 
to pořád vše stejné, proto se snažím 
uvařit něco jiného. Evka má navíc ráda 
čokolády a Nutellu a nijak extra se nehlí-
dá, spíš mi přijde, že jí pořád, ale menší 
porce (úsměv). A nesnáší tučné maso.
Na co se mají připravit rodiče, kteří 
chtějí mít ze svého dítka biatlonovou 
hvězdu? 
Tak to nevím, my jsme taky na to nebyli 
a ani ještě nejsme připravení. K holkám 
se chováme tak jako k dětem, které by 
nesportovaly. Jen říkáme, že sport není 

vše, že je potřeba i studovat, což se snad 
i podařilo.
Všichni asi víme, že podpora sportu 
na profesionální úrovni je pro rodinu 
náročná jak po finanční, tak časové 
stránce. Pokud byste se měli znovu 
rozhodnout, zda v tom dcery podpořit, 
udělali byste to?
Určitě, my jsme toho názoru, že děti 
se mají hýbat. Je jedno, jaký je to sport, 
a když to někam dotáhnou, tak je to 
dobře. My jsme je nikdy do ničeho ne-
nutili, dělaly to rády a bavilo je to.
Kde byste ráda viděla své dcery třeba 
za 10 let? A kde by se rády viděly ony? 
Znáte jejich plány do budoucna? 
Tak to už bude zcela jistě jiná etapa ži-
vota. Doufám, že budou mít zdravé děti 
a spokojené rodiny (úsměv), doufám.

E v y  P u s k a r č í k o v é  s e  p t a l a 
L e n k a  S k r b k o v á

V minulém čísle Harrachovského zpravodaje v rozhovoru s panem Emerichem Nevěčným bylo chybně zveřejněno, 
že platy sklářů byly v rozmezí 12 - 15 tis. Kč, správně mělo být 2 - 5 tis. Kč. Děkujeme za pochopení.
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moderním zařízením na energetické využití odpadů, je jednou 
ze tří velkých spaloven v ČR (kromě Prahy a Brna), která řeší 
od roku 1999 problematiku využívání komunálního odpadu 
pro výrobu tepla, teplé vody a elektřiny pro domácnosti i firmy 
v Liberci. Ročně dokáže zpracovat až 117 000 tun odpadu. 
Po teoretické části jsme vyrazili do provozu velína, nejdůleži-
tějšího místa pro monitorování celého procesu, a do kabiny 
hlavního jeřábníka, který nám předvedl praktické zpracovávání 
odpadu. Žáci si prohloubili znalosti a jistě si odnesli poznatky 
o tom, že materiály již nefungujících výrobků by kvůli lepšímu 
využívání ubývajících primárních zdrojů měly být do maximál-
ní míry využívány dál – přeměnou na energie, vedlejší produkty 
či použity jako zpětně získané látky. Tím dostává třídění odpa-
dů, na které jsme již zvyklí, větší smysl.

Sběr papíru –  
15.–17. 5. 2018
Ve dnech 15.–17. května proběhl pravidelný sběr starého 
papíru a kartonu. Celkem se nasbíralo 8 447 kg papíru. Ani dva 
kontejnery nepobraly toto množství sběru. Všem děkujeme za 
spolupráci.
Škola již nyní nabízí službu obyvatelům a podnikatelům ohled-
ně bezobslužného sběru papíru.
Kde? ZŠ Harrachov, vstup u knihovny – spojovací chodba mezi 
školou a knihovnou.
Kdy? Každý pátek (mimo prázdniny) od 8:00 do 12:00 hodin.
Jak? Starý papír složit na chodbě, zanechat lístek se jménem 
a vzkazem, jaké třídě je sběr věnován. Odpoledne pan školník 
vše zváží a písemně zaznamená.
Kontakt na pana školníka – tel.: 704 471 963

Green Life – 16. 5. 2018
Po několika měsících k nám opět zavítal Milan Jeglík z orga-
nizace Green Life, aby žákům přednesl o svém pozorování 
evropských zubrů v Rusku, ale také především proto, aby nám 
pověděl aktuální novinky týkající se jeho ekologických aktivit. 
První dobrou zprávou bylo rozšíření rezervace 
na Sumatře, která k dnešnímu dni čítá už přes 
107 hektarů pralesa. Do této chráněné části 
letos vstoupila i malá sloní rodinka, která byla 
zachycena na fotopasti. Právě díky fotopas-
tem můžeme nejen zhlédnout unikátní záběry 
volně žijících zvířat, ale také podle nich mohou 
strážci snadněji identifikovat pytláky, kteří do 
rezervace Green Life vstoupí. Pan Jeglík nám 
tak s radostí mohl oznámit, že se jim v po-
sledních několika měsících podařilo usvědčit 
dva pytláky, kteří skončili za mřížemi. Další 
povzbudivou zprávou bylo i to, že se myšlenka 
Green Life šíří do zahraničí a vznikají tak po-
dobné české odnože na Slovensku, v Německu 
a Velké Británii. K ochraně pralesů na Sumatře 
a pláží v Tichomoří (Blue Life) se rozjíždí 
i další projekt „Oko země“, který svůj monito-
rovací program hodlá rozšířit na ruskou tajgu 
a Amazonii v Ekvádoru. A právě naše škola se 
stala úplně prvním přispěvatelem, když jsme 

ze společné školní sbírky zakoupili druhou fotopast. Při další 
návštěvě Milana Jeglíka se tak budeme těšit nejen na aktuální 
záběry z naší fotopasti na Sumatře (projekt „Oko tygra“), ale 
i z té nové, která bude umístěna na druhé straně Země.

Beseda s paní starostkou 
na městském úřadě –  
17. 5. 2018
Žáci ve škole zpracovávali projekt s názvem „Jsem občan 
Harrachova“, v jehož rámci diskutovali o rozvoji města, stavu 
skokanských můstků, o stavu zchátralých opuštěných budov, 
o nabízených sportovištích, atrakcích pro turistický ruch, 
o umístění popelnic na tříděný odpad či o umístění směrova-
cího značení. Zároveň vymýšleli, jakým způsobem by se sami 
mohli do rozvoje města zapojit. Potěšilo nás, že o názory žáků 
má zájem paní starostka, a tak ve čtvrtek 17. 5. navštívili žáci 
8. a 9. třídy Městský úřad v Harrachově. Nejprve jsme byli 
provedeni po budově městského úřadu, dozvěděli se o činnosti 
jednotlivých odborů a práci rady města a zastupitelů. Poté jsme 
měli možnost v zasedací místnosti za velmi příjemné atmosféry 
diskutovat s paní starostkou, která fundovaně a trpělivě od-
povídala na dotazy našich žáků. Žáci v této souvislosti nabídli 
svoji pomoc při propagaci různých akcí, výsadbě okrasných 
květin a stromů nebo při úklidu odpadků. 

Den otevřených dveří –  
19. 5. 2018
V sobotu 19. května proběhl od 10:00 do 13:00 hodin tradiční 
Den otevřených dveří ZŠ Harrachov. Žáci si ve spolupráci se 
svými učiteli připravili bohatý program ve formě ukázek výuky 
a výukových pomůcek, různých vystoupení, výtvarných a pro-
jektových prací a pak už netrpělivě vyhlíželi návštěvníky. Diváci 
měli možnost zhlédnout divadelní, hudební a kouzelnické 
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představení, vystoupení Divadelního kroužku pod vedením 
paní Konvalinkové, vyzkoušeli si fyzikální pokusy a zasoutěžili 
v zábavných soutěžích. Celou školu provoněly výborné koláčky 
napečené ve školní kuchyni, o které byl veliký zájem. Děkujeme 
všem návštěvníkům za hojnou účast a věříme, že jste s námi 
strávili příjemné dopoledne. 

A l e n a  Z a p l e t a l í k o v á  a  L u c i e  Tě š í n s k á

 
 
 

Recitační soutěž ve škole 
– 26. 4. 2018
Ve čtvrtek 26. dubna proběhl v naší základní škole 3. ročník 
recitační soutěže žáků prvního stupně. Akce se zúčastnili všich-
ni žáci 1.–5. třídy, kteří se svými třídními učitelkami vybírali 
a nacvičovali ve třídách básně. Samotné soutěži předcházela 

výstavka knih poezie našich nejpřednějších básníků – klasiků 
i těch moderních, kde si děti mohly listovat, pročítat a vybírat 
básně do třídního kola soutěže. Potom začal nácvik ve třídách, 
kde jsme ladili přednes, intonaci, výraz atd., a v polovině 
dubna proběhla třídní kola, ze kterých vzešli finalisté soutěže. 
Vítěze třídních kol vybírali žáci i učitelky. Finále se zúčastnilo 
28 dětí ze všech tříd 1. stupně. O výkonech rozhodovala porota 
složená z ředitelky školy, starostky města Harrachova, učitelů 
2. stupně, správních zaměstnanců školy a dvou maminek jako 
zástupkyň rodičovské veřejnosti – p. Tajčové a p. Valovičové. 
Všechny děti recitovaly s velkým zaujetím a nasazením. Nutno 
říci, že tuto soutěž brali žáci velmi vážně a někteří hlásili už 
ráno před soutěží, že mají trému a že se bojí. Ale všichni to 
zvládli bezvadně. Již v předchozích ročnících byl o tuto akci 
velký zájem, proto jsme tentokrát uspořádali finále ve velké 
tělocvičně. Potěšilo nás, že se přišlo podívat opravdu hodně 
rodičů a prarodičů. Každý recitátor sklidil zasloužený potlesk. 
Vítězové jednotlivých kategorií byli odměněni pěknými kniha-
mi a diplomem. I přes počáteční drobné problémy s ozvučením 
se soutěž vydařila a děti si mohly vyzkoušet něco jiného než 
obvyklé sportovní soutěže. 
     
Vítězové jednotlivých kategorií:    
1. třída:
1. místo – Lenka Tvarůžková, 2. místo – Robert Antoš,  
3. místo – Nicol Kučerová a Anita Soukupová
 
2. a 3. třída:  
1. místo – Hynek Dostalík, 2. místo – Markéta Kmoníčková,  
3. místo – Matyáš Prokop a Viktor Kirsch
 
4. a 5. třída:
1. místo – Michaela Soldátová, 2. místo – Amálka Medalová,  
3. místo – Eliška Černá  

Národňáci za kulturou
V jarních měsících dubnu a květnu si žáci 1. stupně místní 
základní školy užili kultury v hojné míře. Dne 27. 4. jsme v naší 
škole hostili Divadélko pro školy z Hradce Králové. Herci nám 
předvedli krásné, vtipné a poutavé představení „Bajky pana 
Ezopa aneb dávná moudra věčně platná“. Jednalo se o kombi-
nované loutkoherecké představení na motivy několika známých 
bajek. Dětem tak byly modernější formou zprostředkovány více 
než dva a půl tisíce let staré příběhy a nechybělo ani typické 
ponaučení na závěr každé bajky.
Dne 9. května navštívila 1.–4. třída další, tentokrát hudební 
představení Pavla Nováka v Jablonci nad Jizerou „Řemeslo má 
zlaté dno“. Cílem tohoto pořadu bylo osvětlit dětem podstatu 
a význam starých lidových řemesel. Do třetice navštívili žáci 
1.–4. třídy 17. 5. divadelní představení „Pat a Mat“ v divadle 
v Jablonci nad Nisou. Zde jsme mimochodem už pravidelní 
hosté. Hodinové představení bylo velmi nápadité a vtipné, 
a kdo má rád tyto dva nemotory, jistě si přišel na své. Dětští 
diváci velmi spontánně reagovali na jednotlivé výstupy. I v příš-
tích letech chceme našim žákům 1. stupně pravidelně zajiš-
ťovat kulturní představení a rozvíjet tak jejich estetické cítění 
a vztah k literatuře, divadlu i hudbě.

z a  o r g a n i z á t o r y  I v a n a  P o r t y k o v á

STŘÍPKY ZE ŽIVOTA ŠKOLY

Foto: D. Skrbek
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ZE SPORTU

Vyhlášení ankety, jehož jsem se osobně zúčastnil, proběhlo již 
druhý rok v netradičním prostředí alternativního divadla Jatka 
78 v pražských Holešovicích, které je mj. domovskou scénou 
Cirku La Putyka. 
Podle očekávání si Ester Ledecká, držitelka zlatých medailí 
z Pchjongčchangu za superobří slalom na lyžích a paralelní 
obří slalom na snowboardu, potřetí v řadě nasadila na hlavu 
korunu pro vítězku ankety Král bílé stopy. Třetí výhrou v anke-
tě Svazu lyžařů ČR o nejlepšího lyžaře či snowboardistu za 
sebou se vyrovnala někdejším běžkyním na lyžích Květě  
Jeriové a Kateřině Neumannové, která uspěla dokonce čtyři-
krát v řadě. 
Nejlepším juniorem se stal úřadující mistr světa juniorů sdru-
ženář Ondřej Pažout, harrachovský odchovanec, který vyhrál 
o čtyři hlasy před běžkyní na lyžích Barborou Havlíčkovou. Na 
tuhle zimu tenhle harrachovský kluk jen tak nezapomene. Pár 
dní před startem na juniorském mistrovství světa se dozvěděl 
o své nominaci na olympijské hry do Pchjongčchangu a stal se 
ve švýcarském Gomsu juniorským mistrem světa. Na střed-
ním můstku předvedl nejdelší skok 103 metrů a na běžkách 
pak svůj náskok uhájil.
Do síně slávy byli uvedeni Horst a Wolfgang Slavíkovi – 
dvojčata narozená roku 1939 v Harrachově, která celý svůj 
život zasvětila skoku na lyžích a severské kombinaci. Oba byli 
nejprve závodníky, později trenéry a nakonec funkcionáři. 
Přímo členů SKI klubu Harrachov nás bylo v sále pár, o to 

víc nás těšil neutuchávající aplaus po vystoupení obou bratrů 
Slavíků na pódium, na které se pro velké ovace museli vrátit. 
Oba krátce zhodnotili své působení na domácí i mezinárod-
ní lyžařské scéně s nadějí, že se v Harrachově opět podaří 
zprovoznit velké skokanské můstky a vrátit skokanský areál 
na mezinárodní scénu.
Potleskem se lyžařské prostředí rozloučilo se závodníky, 
kteří ukončili kariéru – s bývalým vítězem Světového poháru, 
skokanem na lyžích Jakubem Jandou, běžci Martinem Jakšem, 
Dušanem Kožíškem a Alešem Razýmem, sjezdaři Janem  
Hudcem a Klárou Křížovou i skikrosařkou Andreou Zemanovou. 

J a r o s l a v  Tu č e k

Harrachovská stopa na vyhlášení ankety Krále 
bílé stopy
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Celkové pořadí: 1. Ester Ledecká (snowboarding a sjezdo-
vé lyžování) 58 b., 2. Eva Samková (snowboarding)  
2, 3. Martin Jakš (běh na lyžích) 1
Trenér roku: Tomáš Bank (Ledecká – alpské lyžování)
Junior roku: Ondřej Pažout (severská kombinace)
Akrobatické lyžování: Nikol Kučerová (skikros)
Alpské disciplíny: Ester Ledecká
Běh na lyžích: Martin Jakš
Severská kombinace: Tomáš Portyk
Skoky na lyžích: Čestmír Kožíšek
Snowboarding: Ester Ledecká
Travní lyžování: Martin Barták
Síň slávy: Horst a Wolfgang Slavíkovi
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PŘIŠLO DO REDAKCE

K 90. narozeninám jsem Mildovi Bìlonožníkovi zveršoval toto pøání:

Dovol, Mildo, kromì pøání
také trochu vzpomínání
na to všechno, co už bylo
na to, co Tì zušlechtilo

Øíká se, že Olešòáci
vìru skvìlí, že jsou ptáci, 
však také bez vzruchu
mnoho strávils ve vzduchu.

Bez vzruchu? To pravda není,
mnozí byli rozechvìní,
když na lyžích vzduchem letìls,
za rekordní znaèku letìls.

Tvoje mládí, Tvá odvaha
a pøíkladná píle
v životì Ti pøipravily
mnohé š�astné chvíle.

Titul mistra republiky
nejen jeden zdobí Tì
a to mnohdy o vlásek
zaostal jsi na štítì.

Ono nìkdy netrefí se
tøeba lyží mazání,
jindy se zas zapomene
øádnì pøipnout vázání.

Po dvou kolech první místo
mìls v Tatranské Lomnici,
na tøetím Ti lyže spadla,
vyklidils tu pozici.

To všechno se, milý Mildo,
to všechno se mùže stát,
pøíštì zase o prvenství
dovedl ses mužnì rvát.

Republiky reprezentant
byls nìkolik let
se skokaèky procestovals
témìø celý svìt.

Styl že jsi mìl vybroušený,
skokù dlouhý tah,
v roce ètyøicátém osmém
startovals na Olympijských hrách.

Jako první Èechoslovák,
pokoøil jsi metrù sto,
druhým skokem, když jsi skoèil
stosedm a najisto.

Ve tøetím však smùla byla,
noha se Ti podlomila, 
odnesla to klíèní kost,
mìl jsi bolest a mìl jsi zlost.

Hubert Rieger vzal Ti rekord,
sto jedenáct doskoèil,
v Oberstdorfu se to stalo,
svìt se ale dál toèil.

Tak do svojí ètyøicítky
aktivnì jsi skákal
a mladou krev pro tento sport
s nadšením jsi lákal.

Skokanské nadìje jsi trénoval,
to nejlepší jim vštìpoval -
pøed nikým neskryl jsi umìní karty,
základ jsi vytvoøil Remsovy party.

Vzpomeòme Motejlka, Doubka èi Hubaèe,
vzpomeòme Matouše, Ulrycha Emila -
byla to parta výborná,
poté snad lepší nebyla.

Mìls bohaté zkušenosti,
lásku k tomu sportu,
 v Liberecké Dukle kluky
stavìls do raportu.

A poèal jsi stavìt mùstky,
oèi mìl jsi jako rys,
do komise skokanské Tì
zvolil výbor FIS.

Inu, zvládnuls, Mildo, všechno, 
je pro Tebe legrací
stavìt mùstky nebo øídit
závodní organizaci.

Mìøit profil nebo zase
buldozerem strání sjet -
lopatu vzít, èi jak mladík
krumpáèem se ohánìt.

Nebo dìlat hlasatele,
èi rozhodèí øídit,
nedopustíš, by se mohla
práce nìjak šidit.

Na Ještìdu celkem v krátku
P-70 a devadesátku,
když jsi, Mildo, tehdy zøídil, 
chtìls dokázat, žes nechybil.

Aè Ti byla padesátka,
pánùm z FISu øek jsi zkrátka,
pøed oèima ukážu,
co já ještì dokážu.

Matoušovi kameru dal,
a� to pìknì toèí,
hrbolatý nájezd je však,
Pepík skrývá oèi.

Po nájezdu Milda skáèe,
Pepík dole málem pláèe:
“Mìl jsem Mildo, mìl jsem strach,
kamerou Tì nezatáh”.

Jak tohleto Matouš øek,
dostal Milda, dostal vztek.
Øíká se, nu vìøte tomu,
že šel Milda skákat znovu.

V sedmdesátém když roce
MS se v Tatrách konalo,
ne málo èelních osob
Mildu si do Tater pozvalo.

VZPOMÍNKA NA MILOSLAVA BÌLONOŽNÍKA

Tento mìsíc by se dožil 100 let dlouholetý trenér a rozhodèí lyžování pan Miroslav Bìlonožník.

Narodil se 11.7.1918 ve Zlaté Olešnici. Už od dìtství se vìnoval bílému zimnímu sportu - hlavnì

skoku na lyžích. Jeho velkým vzorem byl tehdy František Šimùnek. Milda byl nìkolikrát mistrem

Èeskoslovenska ve skoku na lyžích a byl prvním naším skokanem, který skoèil pøes 100 metrù.

Bylo to 107 m v Oberstdorfu. Závodil až do svých 40 let, potom se stal trenérem skokanù Dukly 

Liberec a reprezentace. To už také zaèíná pracovat v mezinárodní lyžaøské federaci FIS v komisi 

pro stavby lyžaøských mùstkù. V roce 1970 mìl velikou zásluhu na bezvadnì uspoøádaném MS

v klasickém lyžování na Štrbském Plese. Tam si pøiváží na pomoc rozhodèí a techniky z Harrachova, 

Vysokého nad Jizerou a Liberce a spoleènì s Josefem Zitou dávají dohromady partu nadšencù, 

kteøí pak v Harrachovì a Liberci po 20 let organizují všechny Turné Bohemia, Svìtové poháry a MSJ.

Když bylo rozhodnuto, že 6. mùstek pro lety na lyžích bude v Harrachovì, pøestìho-

val se do Harrachova a spoleènì s Ing. Šablaturou a nadšenci z Harrachova vybudovali mùstek 

K-120 a K-180 a pøipravovali MS 1983. Nejvìtší odmìnou nám všem pak byl Plocùv svìtový rekord

181 m. Všichni jsme štìstím plakali a 60.000 divákù bylo nadšeno tím, co se v Harrachovì dokázalo.

Další MS v letech uspoøádal Harrachov v letech 1992, 2002 a 2014.  Po MS mnì Milda pøedal funkci 

øeditele skokanských soutìží. Na dalších 15 let.

Milda se pøestìhoval do Liberce, kde spoleènì s Romanem Kumpoštem usilovali o MS v klasickém 

lyžování v Liberci. To se jim podaøilo až na tøetí pokus a Liberec dostal MS na rok 2009.

Miloslav Bìlonožník zemøel 12.1.2010. Odešel velký kamarád a èlovìk, veliký odborník a nadšenec

lyžování. Moc jsem se od nìho za ta spoleèná léta nauèil a zase se snažím pøedávat vše tìm

mladším. Èest jeho památce!

                                                                                                                          Slavík Wolf

Zleva: M. Štolba, M. Bìlonožník, Fr. Paska

Zleva: H. Rieger, W. Slavík, L. Šablatura, D. Motejlek
H. Slavík, M. Andìl, M. Stuchlík, M. Bìlonožník

Øeditelem skokanských soutìží
náš Milda se stává,
v Tatrách on pan “NÌKDO” je,
pìje se o nìm jen chvála.

Štáb lidí sebou béøe si,
s tìmi vše lehce zvládne,
Zitu, Makovce, Slavíky,
starosti nebudou žádné.

Lenemayera, Kubicu a ostatní,
ti mùstek mu skvìle upraví -
Špringra, Tameleho, Matouška,
co rozhodèí - nejlepší.

To už zná MILDU celý svìt,
nikdo mu jinak neøekne,
snad ještì MILO
a každý ho pozná bezpeènì.

Však procestoval celý svìt -
Japonsko, USA, Austrálii,
Tahiti, Mallorcu a kdoví co,
všude má známou familii.

Když pøiøkla FIS Harrachovu
pro lety poslední mùstek postavit,
nemohl Milda, nemohl
nikde se na chvíli zastavit.

Byla mu jasná jedna vìc,
mistrovství svìta - to sedmé pøec,
že musí v Harrachovì být,
i kdyby duši mìl vypustit.

A tam se také stìhuje,
sídlem je jeho Bílý dùm,
Èer�ák pøevrací sem a tam,
pokoøí všechno jeho um.

S Pohlem postaví lanovky,
s Bukovským zase tribuny,
materiálu projde mu,
rukama, vìøte, na tuny.

 

Má kolem sebe Slavíky, Šablaturu,
Semráda, Berana, Novotných,
dovede stmelit partièku
nadmíru lidí ochotných.

Vyvrcholením Tvojí životní práce -
øeknìme, Mildo, øeknìme krátce,
pøekrásný skokanský areál stojí,
co zvláènìn je potem a krví Tvojí.

Za vše, co jsi vykonal,
na Èer�áku, na kopeèku, 
pøekrásnou Ti udìlal
náš Pavel Ploc teèku.

Svìtový když rekord skoèil,
lidé vøeští, jásají -
Tvoje oèi také štìstím,
Tvoje oèi plakají.

Byl to dar všem, kteøí s Tebou
mohli tuhle túru,
mnozí ale máme zas dnes
v hlavì velkou chmùru.

Prohlásil jsi po mistrovství,
že již všeho zanechávám
a mladým, že tuhle práci
beze zbytku pøedáváš.

Harrachov jsi opustil,
vrátil se do Liberce,
tady chtìjí uspoøádat
mistrovství svìta v klasice.

Vezmou Tì do Brazílie,
na svìtový FIS kongres,
potom zaèneš pøestavovat
zase Liberecký Ještìd.

S Romanem jste pro Liberec
mistrovství svìta vyhráli,
bylo to na tøetí pokus,
vy jste to však nevzdali.

 

Teï jsi èestným èlenem FISu,
èestným èlenem KOPu,
od lyžaøù zasloužil bys
za Tvou práci sochu.

Škoda, že Ti není tøicet
nebo tøeba šedesát,
s Tvojí partou dokázal bys
bezchybný šampionát.

Teï si, Mildo odpoèívej,
sport sleduj jen z domova,
když budeš mít dlouhou chvíli, 
ukaž se mezi náma.

Pøejeme Ti, milý Mildo,
a� jsi zdravý do sta let, 
abys mohl mezi nás pøijít
na Èer�ák i na Ještìd.

Pozvednìme všichni èíše,
pøipijme Ti na zdraví,
za rozhodèí - závodníky
Harrachovští Slavíci.

 

11.7.2008
Slavík Wolf
lyžaøský rozhodèí

Josef Slavík a Miroslav Bìlonožník -
autoøi projektu nejnovìjšího i pùvodního

profilu mamutího mùstku.

V bøeznu tohoto roku jsem se s partou nadšencù ze SK Desná v Jizerských horách 
zúèastnil finále SP v letech na lyžích ve slovinské Planici. Úžasné závody - mnoho
letù pøes 230 a 240 metrù.
Bìhem tìch 4 dnù jsem se tu setkal s mnoha kamarády z Vikersundu, Oberstdorfu,
Kulmu a Planice. Všichni se ptali na naše spoleèné kamarády pøed 20 a 30 lety,
ale hlavnì co s naším mamu«ákem a kdy zase uspoøádáme Svìtový pohár
v Harrachovì. Vzpomínali na krásná setkání v pohostinném Harrachovì, a všichni
vìøí, že harrachovské mùstky budou zase v poøádku. Na nìkteré otázky jsem umìl
odpovìdìt, na nìkteré ne. Ale ujistil jsem je, že Harrachov stále žije.

Slavík Wolf, øeditel SP v Harrachovì 1984 - 2000
a velký kamarád Mildy Bìlonožníka

Do této rubriky nám Wolf Slavík poslal i slože-
né básně, které byly věnovány k narozeninám 
Miloslava Bělonožníka. Na ty však, bohužel, 
v tomto čísle nezbyl prostor, proto se na ně 
můžete těšit v příštím čísle Harrachovského 
zpravodaje.
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PŘIŠLO DO REDAKCE

Zájezd pro dříve narozené Harrachováky  

Kdy? V sobotu 9. června 2018  

Program zájezdu:  

Muzeum výroby hraček Detoa v Jiřetíně pod Bukovou  

(exkurze vás provede výrobou hraček s více jak 100letou  
 tradicí)  

Prohlídka vily Schowanek  

(uvidíte nejen interiér, který nese prvky tehdejších přepycho-
vých prvků, kde se nachází zdobená zimní zahrada nebo  
několik tématicky zajímavých expozicí).  

Oběd 

Možnost navštívit akci Spanilá jízda Járy Cimrmana v Tanvaldě  

Odjezd z Harrachova v 9:15 z těchto zastávek: autobusové 
nádraží, centrum, sklárna, Motejlek  

Cena: 150 Kč za osobu (v ceně je vstupné, oběd, doprava 
tam a zpět)  

Rezervace jsou možné na sekretariátu MěÚ v Harrachově, na 
tel. 481 528 133 nebo na mailu zpravodaj@harrachov.cz  

Předpokládaný návrat do Harrachova v cca 15–16 hodin.  

 

Tímto žádám o zveřejnění! 
Zajímalo by mě, jak je to s rozdělováním sbírky z akce „Po-
máháme fotbalem“. Zřejmě jde většina sbírky vám pořada-
telům (už je vás tam moc). Mimochodem také nikdo neví, 
kdo tam všechno je! Já mám vnučku od narození na vozíku 
a nechápu, proč se máme přihlásit, že něco chceme. Myslíte 
si snad, že z vozíku do roka někdo vstane a začne chodit?! 
Také můžete zveřejnit jména těch, kdo to mají „pod palcem“! 
A komu se vybrané peníze rozdávají, to nikdo neví. Když se 
v loni vybralo 100 000 Kč, vnučka dostala 5 000 Kč. Vůbec 
nám nebude vadit, když se dozvíme, kdo kolik dostal. 

S e h n a l o v á

V březnu tohoto roku jsem se s partou nadšenců ze SK Desná 
v Jizerských horách zúčastnil finále SP v letech na lyžích ve slovin-
ské Planici. Úžasné závody – mnoho letů přes 230 a 240 metrů. 
Během těch 4 dnů jsem se tu setkal s mnoha kamarády z Vikersundu, 
Oberstdorfu, Kulmu a Planice. Všichni se ptali na naše společné 
kamarády před 20 a 30 lety, ale hlavně co s naším mamuťákem 
a kdy zase uspořádáme Světový pohár v Harrachově. Vzpomínali 
na krásná setkání v pohostinném Harrachově, a všichni věří, že 
harrachovské můstky budou zase v pořádku. Na některé otázky 
jsem uměl odpovědět, na některé ne. Ale ujistil jsem je, že 
Harrachov stále žije. 

Slavík Wolf, ředitel SP v Harrachově 1984–2000 
a velký kamarád Mildy Bělonožníka

POZVÁNKA
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NOVINKY Z MĚSTSKÉ KNIHOVNY
Milí čtenáři a přátelé harrachovské knihovny, červen je nádherný měsíc. 
Kolem 21. června začíná na severní polokouli léto. To je pro nás radostná 
zpráva. Spousta z nás jezdí na dovolené, je krásné počasí a děti dostávají 
vysvědčení a těší se na dva měsíce prázdnin. 

Detektivní romány
Granger A. – Bláto a mršiny
Heaberlin J. – Papíroví duchové
Severská detektivka
Läckberg C. – Čarodějnice
Thriller
Freeman B. – Noční pták
Psychologický román
Hanišová H. – Houbařka
Psychologická novela
Backman F. – A každé ráno je cesta domů 
delší a delší
Společenský román
Ferrante E. – Příběh ztracené holčičky
Román pro ženy
Jakoubková A. – Mluvit o ex není dobré pro sex

Rozhovory
Palán A. – Raději zešílet v divočině
Životopisy
Kars O. – Jmenuju se Tomáš
Koukalová G. – Jiná
Dívčí román
Stevens R. – Zločin slečnám nesluší
Dobrodružný příběh pro děti
Brezina T. C. – Volání zlaté sovy
Příběh pro mládež
Griffiths A. – Ztřeštěný dům na stromě  
39 pater

PRO MLÁDEŽ

Brian Freeman – Noční 
pták
Sanfranciský detektiv 
Frost Easton nevěří 
v náhody. Sebevražda 
dvou žen v šíleném 
záchvatu, jedné skokem 
z mostu, druhé kulkou 
na svatbě přítelkyně, 
musí mít něco společ-
ného. Stopy ho zavedou 
k Frankie Steinové, psy-
chiatričce, která oběma 
zemřelým vymazala 
z paměti události, jež v nich vyvolávaly panické stavy.

Gabriela Koukalová – Jiná
Zažila slávu, úspěchy, medaile. Ale taky spoustu okamžiků, o kterých dosud nikomu 
neřekla. O některých proto, že se bála, o dalších proto, že se styděla. Teď je Gabriela 
Koukalová poprvé odhaluje ve své biografii. Vychází sportovní i osobní zpověď nejlep-
ší biatlonistky naší historie. Mistryně světa, olympijské medailistky, vítězky Světo-
vého poháru. Kniha je psaná autenticky v první osobě a odhaluje zákulisí tréninkové 
dřiny, nejdůležitějších závodů i mysli vrcholové sportovkyně v těch nejvypjatějších 
momentech.

Robin Stevens – Zločin slečnám nesluší
Detektivka pro mladé dámy ve stylu Agathy  
Christie. Přiznejme si, že život na dívčí internátní 
škole může být celkem nuda. Možná právě proto se 
Daisy Wellsová a Hazel Wongová rozhodnou za-
ložit tajnou detektivní kancelář. Bude přece super 
řešit vzrušující záhady!

Upozornění: 
Dovolená v termínu 14. 6. – 18. 6. 2018

NOVÉ KNIHY

PRO DOSPĚLÉ 

Na měsíc červen pro děti při-
pravuji soutěž na téma AZ kvíz 
junior. Za měsíc duben soutěž 
na téma Namaluj velikonočního 
zajíčka jsem vybrala 3 výherce: 
Hřebenová Natálie, Slavík Josef 
a Ondřej Martin. 

G r a t u l u j i ! 

Příjemné červnové dny přeje z knihovny Kateřina Cilichová

SOUTĚŽ PRO DĚTI



Pár otázek pro… Helenu Stříbrnou
ZAJÍMÁ NÁS

Heli, letošní školní rok je téměř 
u svého konce. Jak ho hodno-
tíš z Tvého pohledu ředitelky 
místní školy? Co se podařilo, co 
se plánuje na příští školní rok, 
zdali existuje nějaký problém, 
který se třeba nedaří řešit atd.? 
Pravdou je, že za pár týdnů 
školní rok 2017/2018 končí. 
Všichni žáci i zaměstnanci školy 
mají za sebou velký kus práce. 
Pokud bych měla tento rok 
nějak hodnotit, musím v první 
řadě připomenout hlavní cíl 
školy, a to je poskytnout kvalitní 
vzdělání žákům. Máme velkou 
radost, že naši deváťáci vykonali 
úspěšně přijímací zkoušky již 
v prvním kole a v září mohou na-
stoupit na vybrané střední školy 
a že tento trend se již několik let 
opakuje. Hlavním ukazatelem 
úrovně vzdělávání na škole nejsou pouze známky, ale právě 
úspěšnost žáků v přijímačkách, v dalším studiu a především 
schopnost uplatnit se v životě. Základy vzdělání poskytované 
dětem školou mohou ovlivnit celý jejich budoucí profesní život, 
takže k této otázce přistupují pedagogové zodpovědně. Již dru-
hým školním rokem škola poskytuje žákům ohroženým slabým 
prospěchem pomoc školního asistenta, kterého financujeme 
z dotace EU. Letos se podařilo dvěma našim žákům postoupit 
do okresního kola biologické olympiády, jednu žákyni čeká 
účast v kole krajském, dva žáci postoupili do okresního kola 
olympiády v anglickém jazyce. Úspěchy našich dětí i absolven-
tů nám dělají velkou radost. Z čeho máme ale skutečně dobrý 
pocit, je klidná, téměř rodinná atmosféra ve škole. Je to určitě 
dáno nižším počtem žáků ve třídách. Snad každý učitel zná ve 
škole žáky jménem a rozhodně mají žáci a učitelé k sobě blíž. 
Také mám radost z toho, že ve škole je dobrý tým lidí, kteří 
jsou ochotni pro děti, školu a také pro naše město dělat víc, 
než je pouhou jejich pracovní náplní. Škola pomáhá v přípravě 
adventu, děti ze školy zpívají při různých příležitostech – vítání 
občánků, pro seniory, uskutečňujeme sobotní Den otevřených 
dveří, 3 roky jsme spolupracovali se školou ve Frenštátu pod 
Radhoštěm, uskutečňujeme pro veřejnost školní akademie, re-
citační a výtvarné soutěže a v příznivých podmínkách se snaží-
me udržet v provozu zimní kluziště. Nesmím také zapomenout 
na podporu rodičů sponzorů, díky které dovybavujeme školu 
novými učebními pomůckami a odměňujeme vítěze školních 
sportovních soutěží. Jak jsem již zmínila výše, nízký počet žáků 
ve škole přispívá k rodinné atmosféře školy, na druhou stranu je 
to náš velký problém související s financováním školy. Zřizo-
vatel již několik let přispívá finančními prostředky na platy 
učitelů, aby byla v Harrachově udržena úplná ZŠ. Například 
letos se do školy přihlásilo 13 žáků a v průběhu školního roku 
se jich devět odhlásilo z důvodu stěhování za prací rodičů. 
Kolik dětí na konci června opustí harrachovskou základní 
školu a kam jejich kroky za studiem budou dále směřovat? 
Letos opustí naši školu 10 absolventů. 4 žáci na učňovská 

zařízení (Liberec, Vysoké Mýto – truhlář, 
Vysoké nad Jizerou – automechanik, Nová 
Paka – cukrář). Ostatní žáci budou pokra-
čovat ve studiu na gymnáziu nebo na střední 
škole zaměřené na obchod, průmysl či správu 
(Turnov, Liberec, Praha). Také dva žáci 
z páté třídy přestupují na víceleté gymnázium 
v Tanvaldu. Všem přejeme hodně štěstí v dal-
ším studiu a splnění jejich profesních snů.
Kolik prvňáčků v září zasedne do lavic 
harrachovské základní školy? A pokud by 
měl ještě někdo z rodičů zájem své dítko 
přihlásit, co pro to musí učinit?
Zápis letos proběhl 6. dubna, zúčastnilo se 
ho 18 dětí, čtyři děti doložily doporučení 
lékaře a pedagogicko-psychologické porad-
ny k odkladu, a tak by k dnešnímu dni mělo 
nastoupit 14 dětí. Stále však bylo možné 
ze strany rodičů do 30. 5. doložit potřebná 
doporučení na odklad a pak by jejich dítě 
odklad ještě mohlo dostat, přestože k dnešní-
mu dni je dítě již přijato. Tuto možnost zákon 

dovoluje. Jinak přihlásit své dítě do jakéhokoliv ročníku mohou 
rodiče prakticky kdykoliv, stačí se dostavit do školy a vyplnit 
potřebné dokumenty. Za každé nové dítě jsme rádi.
Asi většina lidí z neškolského prostředí vám, zaměstnancům 
školy, závidí dva měsíce letních prázdnin. Máte ale opravdu 
tyto dva měsíce volné, jak to na první pohled vypadá?
U toho se musím trochu pousmát, protože ty dva měsíce 
prázdnin by se mi taky moc líbily. Pravdou je, že pedagogičtí 
pracovníci mají 40 dní řádné dovolené ze zákona, nicméně 
vždy se přizpůsobujeme potřebám školy. Pedagog si nevybírá 
dovolenou v době, kdy je finančně výhodnější vyrazit třeba za 
hranice, je ho třeba především u žáků. Prázdniny však celé ne-
užívá, v prvních týdnech července se řeší případná přezkoušení 
žáků, kteří nemohli být klasifikováni, a poslední týden v srpnu 
jsou již kantoři plně ve škole. Co se týká mé osoby a provozních 
zaměstnanců, vstupují nám do prázdnin ještě jiné povinnosti 
vyplývající z péče o školu. Po ukončení čerpání řádné dovolené 
provozních zaměstnanců běží ve škole pronájmy sportoviště 
a tělocvičen, letos v červenci budeme rekonstruovat toalety 
a sprchy u velké tělocvičny, proběhne výmalba prvního patra 
a v srpnu zahájí škola vaření pro cizí strávníky, což by mělo být 
vstřícným gestem především pro naše starší spoluobčany.
V září roku 2016 vstoupila v platnost inkluze (společné 
vzdělávání zdravých, handicapovaných, sociálně znevý-
hodněných i výjimečně nadaných dětí). Ovlivnil tento krok 
nějakým způsobem chod harrachovské školy? A jaký je tvůj 
názor na tento počin?
Na tuto otázku není tak jednoduché odpovědět. Částečně jsme 
se s inkluzí (ještě nepovinnou) setkali i v minulosti a jsem 
přesvědčena, že se to škole podařilo v úzké spolupráci s rodiči 
dobře řešit. Pokud jde o inkluzi žáka, který nemá těžkou po-
ruchu intelektu, určitě to školy dokážou zvládnout. Inkluze se 
naší školy plošně a v plné míře nedotkla tolik jako na školách ve 
velkých městech. V současnosti má škola opravdu jen pár dětí, 
které potřebují mimořádnou péči, ale zatím s vyšším nasazením 
učitelů a s výpomocí asistentky pedagoga situaci zvládáme. 
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Můj názor na inkluzi? Budu teď mluvit obecně. Považuji 
inkluzi za současného stavu za další zatížení škol. Školy 
nedisponují speciálními pedagogy, které mnohé z těchto dětí 
potřebují, povětšinou je ani nemohou zaměstnat, protože na 
ně nemají prostředky, mnoho z integrovaných dětí potřebuje 
osobní asistenty a asistenty pedagoga, tyto profese na trhu 
práce prostě chybí. Materiální a personální zabezpečení 
inkluze považuji za nedomyšlené, nepřipravené a nezajiš-
těné. Není to nic proti dětem, které mají jakoukoliv formu 
postižení. Mám jen pocit, že společnost je tlačena do toho, 
aby zapomněla na to, co dobrého pro některé děti s těžkou 
formou postižení udělaly a dělají právě speciální školy. Ty 
byly vybaveny speciálními pedagogy, pomůckami, malým 
počtem žáků na pedagoga a především zkušenostmi, které 
základním školám chybí. Systém speciálního školství nám 
ve světě záviděli a my bouráme to, co fungovalo. Sebelepší 
kurz, který bude učitel běžné školy absolvovat, nemůže nikdy 

nahradit kvalifikaci skutečného speciálního pedagoga. Navíc 
učitel běžné školy má ve třídě více žáků, taky děti nadané 
a učit v těchto podmínkách bez zkušeností speciálního 
pedagoga odrazuje i absolventy vysokých škol. Na téma 
inkluze je možno číst spoustu názorů, stále se vedou celkem 
vzrušené debaty zastánců i odpůrců inkluze. Já osobně bych 
byla pro posílení pravomoci škol řešit tyto případy indivi-
duálně, ne pod tlakem shora. Nicméně teď musíme řešit 
vše tak, jak nám ukládá platná legislativa, a můžete věřit, že 
pro to děláme vše, co je v našich silách. Zatím to zvládáme, 
ale je možné, že v závažnějších případech postižení už bude 
situace nad naše síly. 
Konec našeho rozhovoru asi nevyzněl moc optimisticky, 
takže dovolím si touto cestou popřát všem školákům a jejich 
rodičům klidný průběh konce školního roku a hlavně báječné 
zasloužené prázdniny.

H e l e n y  S t ř í b r n é  s e  p t a l a  L e n k a  S k r b k o v á

ZAJÍMÁ NÁS

INZERCE



8. ČERVNA 
MEDARDOVA KÁPĚ ČTYŘICET DNÍ KAPE   

Stranu připravila Líba NovotnáObraz Sv. Jiří: Gustave Moreau
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FOLKLOR – ZVYKY A PRANOSTIKY 

ČERVEN

Svatý Medard se narodil kolem roku 459 v severní Francii 
v rodině zámožného šlechtice, zemřel roku 556. Proslul 
mimořádnou dobrotivostí, vždycky rozdal všechno, co měl. 
Ve svých 33 letech byl vysvěcen na kněze. Po bohabojném 
životě se už jako sedmdesátiletý stařec stal biskupem nejprve 
v Noyonu a po několika letech v Tournai, slavném sídle franc-
kých králů. Zavedl zde zajímavý obyčej, jakousi každoroční 
volbu miss. Nešlo ani tak o krásu (i když ta není zanedbatelná 
nikdy), útlý pas a míry přes prsa a boky tak jako dnes, ale 
o výběr dívky, která v uplynulém období – podle posouzení 
„odborné komise“ – projevila v tomto kraji nejvíce požadova-

ných ctností: byla nejpracovitější, nejhodnější k rodičům, nej-
laskavější ke svým bližním atp. Vítězka byla veřejně koruno-
vána věncem bílých růží a dostala 12 tolarů, což byl celoroční 
výtěžek „přídělu půdy“, který náležel k Medardovu úřadu.

Nejpopulárnější pranostikou června a možná i celého roku 
je bezpochyby známá průpovídka o Medardově kápi. Deštivé 
přísloví se bohužel často splňuje a kazí dovolené na počátku 
léta.
Zatím nejstarším dokladem k historii Medardovy kápě je 
zmínka v Životě Viléma z Rosenberka. Známý rožmberský 
kronikář Václav Březan tam k roku 1582 uvádí, že dne „8. ju-
nii, jinak den sv. Medarda, kterýž deštěm vládne, byl ten den 
jasný bez deště“. Ze zdůrazněného faktu, že ten den nepršelo, 
vyplývá, že naši předkové již koncem 16. století očekávali na 
Medarda spíše déšť. V Kalendáři historickém Daniela Adama 
z Veleslavína z roku 1590 pak ke dni 8. června čteme: „Léta 

Páně DLVI umřel S. Medardus biskup noviomenský a torna-
chský v Frankreichu. Při smrti jeho se praví, že horký déšť pr-
šel, a protož když toho dne prší, mnozí za to mají, že ostatek 
měsíce, pro časté přívaly deště, mokrý bude.“ S onou okříd-
lenou čtyřicítkou se tedy setkáváme již před více než čtyřmi 
stoletími. Tehdy však nebylo ještě ani stopy po rýmu, natož po 
kápi. První rýmovanou medardovskou pranostiku nacházíme 
až v Čelakovského Mudrosloví národu slovanského ve příslo-
vích z roku 1852 – čteme zde, že Medardova krápě – čtyřicet 
dní kape. Není zde sice ještě hledaná kápě, ale „krápě“. Ta 
souvisí se slovem krápat, krůpěj. Tedy volně řečeno: Když 
na Medarda krápe, čtyřicet dní kape. S naší známou kápí se 
setkáváme až v roce 1863 v článku F. J. Studničky. Jde o drob-
nou obměnu verze zaznamenané F. L. Čelakovským, neboť 
kápě zde znamená opět krůpěj, kapku. Slovenská obdoba této 
průpovídky říká, že: Medardova kvapka, štyridsať dní kvapká. 
Za to, že v některých z nás slovo kápě vyvolává představu 
mnišské kapuce, může zřejmě Cyril Bouda, který ilustroval 
výběr z Čelakovského Mudrosloví a nakreslil Medarda, jemuž 
kape z kapuce jako vodníkovi ze šosu.
Druhou rýmovanou průpovídku zaznamenal K. J. Erben 
v roce 1863: Medardův dýšť – čtyrycet dní plíšť. Plíšť je za-
staralé a nářeční označení plískanice, tedy deště za větrného 
a chladného počasí.
Zajímavý je i původ oné „čtyřicítky“, která se vyskytuje v řadě 
pranostik a nejen k tomuto dni. Setkáváme se s ní i v dalších 
průpovídkách během roku (ať přímo nebo nepřímo v podobě 6 
týdnů). Německý meteorolog a kulturní historik G. Hellmann 
se domníval, že neblahá „deštivá“ čtyřicítka je původu se-
mitského. Bude to asi pravda, neboť např. známou biblickou 
potopu vyvolal déšť trvající čtyřicet dní a čtyřicet nocí. Tvůrci 
našich pranostik, horliví čtenáři bible, převzali zřejmě tuto 
číslovku jako obraznou časovou míru pro označování jevů, 
trvajících delší dobu. 
Mezi medardovskými pranostikami jsou však i takové, které 
se o dešti vůbec nezmiňují. Den 8. června je z hlediska vývoje 
počasí kritický (critikus) a už v pranostikálním kalendáři 
z roku 1617 Šimon Partlic konstatuje: Jaký čas bude na sva-
tého Medarda, takový bude čtyřicet dní pořád. Podle tohoto 
pořekadla rozhoduje 8. červen o tom, zda bude následovat 
delší deštivé, nebo suché období. Jasný den na Medarda tiší 
rolníkovo naříkání – říkali také naši předkové, a bude-li v ten-
to den opravdu slunce na obloze, mohou z toho mít radost 
hlavně ti, kteří se už v polovině června chystají na dovolenou. 
Podle předpovědí by měl letos být červen hodně teplý a málo 
deštivý, což se bude líbit nám, ale méně už přírodě. Rok 2018 
je už teď v některých oblastech kriticky suchý. Jizerek se to 
snad ještě netýká, ale pryč jsou ty časy, kdy se říkalo, že Jizer-
ské hory jsou nočníkem Evropy.

V červnu deštivo a chladno způsobí rok neúrodný snadno.
Jaká parna se v červnu dostaví, tak se i prosincové mraky postaví.
Jak červen teplem září, takový bude i měsíc září.
Je-li červen mírný, nebude v prosinci mráz silný.

MEDARDOVA KÁPĚ ČTYŘICET DNÍ KAPE   

V červnu deštivo a chladno způsobí rok neúrodný snadno.V červnu deštivo a chladno způsobí rok neúrodný snadno.
Jaká parna se v červnu dostaví, tak se i prosincové mraky postaví.Jaká parna se v červnu dostaví, tak se i prosincové mraky postaví.



POZVÁNKA

Svazek obcí MIKROREGION TANVALDSKO, město TANVALD, Areál U Čápa,
DIVADLO JÁRY CIMRMANA

srdečně si dovolují pozvat Vás na slavnosti Járy Cimrmana

SLAVNOST POD MAJÁKEM JÁRY CIMRMANA
a

13. ROČNÍK SPANILÉ JÍZDY CYKLOSTEZKOU JÁRY CIMRMANA
ve dnech 9. a 10. června 2018

9. červen, Minimuzeum Na Mlatě, Hamrska, od 10.00 hod.
* Country a bluegrass skupina Kapelníci * Mažoretky DDM Vikýř Jablonec n. N. *

9. červen, Příchovice – odpolední program v Areálu U Čápa, od 13.00 do 18.00 hodin 
 * 12:00 příjezd historických vozů * cesta pohádkovým Lesoparkem * charitativní akce Balónky s přáním do nebe *  

* stopy Járy Cimrmana v Čechách i na Moravě * vystoupení herců Divadla Járy Cimrmana *  
* Kde se pivo vaří – sládkova soutěž o ceny * Všeuměl – vyhlášení soutěže nejlepších vynálezů herci Divadla Járy Cimrmana * 

* slavnostní výhoz na novém discgolfovém hřišti * ukázky řemesel – příležitost pro Vaše děti * 
* můžete se těšit na dobrou společnost a příjemné odpoledne s výhledy do kraje *

9. červen, Tanvald, kino JAS Járy Cimrmana, od 19.00 hodin
* představení Divadla Járy Cimrmana LIJAVEC *

10. červen, Zlatá Olešnice - Návarov:
* 8:55 slavnostní start v Navarově u mostu * odjezd vlaku z Tanvaldu  do Navarova v 8:27 *

* cyklistický nebo pěší přesun nebo v 9:47 odjezd vlaku z Navarova do Tanvaldu *
* (rychlíkem z Prahy, který mimořádně k této příležitosti zastaví) *

* možnost vyvezení historických bicyklů do Zlaté Olešnice Na Vrcha *
* občerstvení žíznivých v Pensionu Rusalka * novinka – zastavení na návarovském zámku *

10. červen, Zlatá Olešnice – Na Vrších: 
* 11:00 mezistart Spanilé jízdy na bicyklech všeho druhu * občerstvení U Hasičů * místo označeno *

10. červen, program u kostela sv. Františka z Assisi v Tanvaldě na Šumburku 
* od 9:30 program pro rodiny s dětmi v parku * dílničky pro děti * soutěže *

* BILBO COMPAGNIE – představení MARINGOTKA * charitativní akce Balónky s přáním do nebe *
* 12:30 slavnostní uvítání účastníků Spanilé jízdy * uvítání vážených hostů *

* přivítání přítomnými herci Divadla Járy Cimrmana *
* dětské pěvecké sbory ZUŠ Tanvald – Hlásky, Melodia, Harmonia*

* pěvecký sbor Gymnázia Tanvald * slavnostní defilé historických bicyklistů*
* k dobré náladě hraje hudba O. V. J. DIXIE od 11.00 do 16.00 hodin *

* slavnost připomíná 100. výročí vzniku Československé republiky *
www.tanvaldsko.info     www.tanvald.cz



POZVÁNKA

 

DOBROVOLNICKÁ 
BRIGÁDA 
12.6.2018            MIMO VEŘEJNOSTI 

SE ZÚČASTNÍ I ZAMĚSTNANCI MĚÚ 

21.6.2018        MIMO VEŘEJNOSTI SE 

ZÚČASTNÍ I ŽÁCI A UČITELÉ ZŠ 

25.6.2018        MIMO VEŘEJNOSTI SE 

ZÚČASTNÍ I ŽÁCI A UČITELÉ ZŠ 
 

Město Harrachov si vás dovoluje pozvat 
na dobrovolnickou brigádu. Jedná se o 
ÚKLID KLESTÍ Z LESA po kácení stromů při 
realizaci harrachovské „modřínové 
stovky“, která vznikne na počest oslav 
100. výročí republiky.       

Sraz účastníků vždy 
v 8 hodin u prodejny 

Norma 

S ohledem na 
charakter práce je 
třeba se vybavit 

vhodným 
oblečením, zejména 

pracovními 
rukavicemi a 

vhodnou obuví. 

Občerstvení 
v podobě buřtů na 
opékání zajištěno. 

V případě velmi 
nepříznivého počasí 

se akce nekoná. 

 Město Harrachov 
Harrachov 150, 512 46  

Tel. 481528 133 
Email: 

sekretariát@harrachov.cz 
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PRO VÁS NEBO VAŠE ZNÁMÉ 

 

 
Nabízíme:  

- možnost dlouhodobé spolupráce 
(přijímáme po dohodě i 
krátkodobou výpomoc) 

- odpovídající mzdové  ohodnocení 
+ sezónní benefity 

   - další zaměstnanecké výhody 

   - dotované stravování 

Požadujeme: 

- spolehlivost 

- časovou flexibilitu 

- komunikativnost 

- znalost AJ/NJ výhodou 

 

Informace k nabídce práce získáte na tel: +420 603 264 091 / email: kubrt@davidsport.cz 

 

liberec.rozhlas.cz

TOULKY S MARCELOU AUGUSTOVOU

Vydejte se s oblíbenou moderátorkou 
po Libereckém kraji

každou neděli po 9. hodině, 
repríza ve středu po 18. hodině

Pošlete do soutěže na facebook vaši nej fotografii 
a vyhrajte pěkné ceny. 

Augustova-banner.indd   1 22.5.2018   15:01:12

INZERCE

POZVÁNKA



Vítání občánků 
foto: E. Farská

Adam Kouba, 
rodiče: Jana Nevěčná, Aleš Kouba

Justýna Kočíbová, 
rodiče: Jana Kočíbová, Ondřej Kočíb

Libuše Šimaiová, 
rodiče: Hana Sommerová, Jozef Šimai

Matěj Čada, 
rodiče: Kateřina Čadová, Radek Čada

Vanda Sklenářová, 
rodiče: Petra Jonová, Jiří Sklenář
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Veliké poděkování patří Anetce Berkové 
a Barborce Vetrové, které pomohly svým 
hudebním vystoupením přivítat nové 
harrachovské občánky a Magdaleně 
Jarošové, která jejich vystoupení zajistila.
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V této rubrice jsou zveřejňováni ti jubilanti, kteří v letošním roce oslaví kulaté nebo půlkulaté
výročí svého narození, a to počínaje šedesátkou a více. U osob nad osmdesát let pak zveřejňujeme každý rok. Ti z vás, 
kteří si nepřejete být ve společenské rubrice zmíněni, sdělte, prosím, svůj požadavek Lence Skrbkové na telefonní číslo 
725 831 363. 

SPOLEČENSKÁ KRONIKA

SOUTĚŽNÍ OTÁZKA PRO MĚSÍC ČERVEN

MĚSÍC ČERVEN 2018

Všem jubilantům přejeme do 
dalších let mnoho radosti, pohody 
a především pevné zdraví.

Žáci harrachovské základní školy navštívili v měsíci dubnu Anglii. 
Během pětidenního zájezdu zažili společně ze žáky partnerské 
školy z Frenštátu pod Radhoštěm mnoho neopakovatelných 
zážitků. Měli možnost nahlédnout i do jídelny, která sloužila jako 
předloha k filmům o Harry Potterovi. Kde se tato jídelna nachází?

1.  v Legolandu
2.  v Greenwichi
3.  v Oxfordu

Své odpovědi, včetně uvedení Vašeho jména, adresy, telefonního 
čísla, zasílejte do 20. června 2018 na adresu: Město Harrachov – 
Harrachovský zpravodaj, Harrachov 150, 512 46 Harrachov nebo 
mailem na email zpravodaj@harrachov.cz. Z došlých správných 
odpovědí bude vylosován jeden soutěžící, který obdrží výhru v 
podobě velkých Krakonošových lázeňských oplatek. Správná 
odpověď na soutěžní otázku v květnovém zpravodaji, která zněla: 
Který den v České republice patřil vždy učitelům a oslavoval tak 
jejich práci a poslání? Nápovědou je, že byl v roce 1955 stanoven 
na den narození Jana Amose Komenského, učitele národa a 
zároveň patrona českého školství. Je: 28. březen. Pro měsíc 
květen zaslala správnou odpověď a byla vylosována paní Martina 
Horáčková z Harrachova. Gratulujeme!

POZVÁNKY KRNAP

Sušková Květoslava
Stašinková Václava
Dvořák Jan
Novotný Josef
Kučerová Zuzana

Šrotýřová Ludmila
Šic Bořek

Vydejte se v doprovodu Jakuba Kašpara do krkonošského lesa v Kotelském dole, 
kde příroda pracuje za nás.
Bližší informace a přihlášky: Radek Drahný, rdrahny@krnap.cz, tel.: 737 209 900

KAP – Krkonošské Automatické Pozvánky. Zaregistrujte se na  http://akce.krnap.cz/ 
a získávejte informace o akcích Správy KRNAP jak chcete a kdy chcete.

Termín: sobota 16. června 2018
Sraz: místo i čas bude upřesněno přihlášeným účastníkům
Cena: 150 Kč (nad 12 let), 100 Kč (nad 6 let), 250 Kč (rodina)

KRKONOŠSKÉ (PRA)LESY
Terénní exkurze

Termín: neděle 10. června 2018 v 9 hodin 
Sraz: Špindlerův Mlýn, dolní stanice lanovky na Medvědín
Cena: 150 Kč (nad 12 let), 100 Kč (nad 6 let), 250 Kč (rodina)
Exkurze pro širokou veřejnost zaměřená na skály, kamení atd. Najdeme odpovědi na 
otázky, proč má trpaslík špičatou čepičku, jak udělat ledovcové údolí, morénu 
a pleso, proč je Sněžka vysoká a hranatá a další. 

Bližší informace a přihlášky:
Michal Skalka, mskalka@krnap.cz, tel.: 737 331 912

Nás učí příroda

KAP – Krkonošské Automatické Pozvánky. Zaregistrujte se na http://akce.krnap.cz/ 
a získávejte informace o akcích Správy KRNAP, jak chcete a kdy chcete.

PO STOPÁCH KRKONOŠSKÝCH 
LEDOVCŮ

Harrachovský zpravodaj vydává město Harrachov, čp. 150, Harrachov, 512 46. Příspěvky či inzerci zasílejte na adresu redaktorky 
Lenky Skrbkové (zpravodaj@harrachov.cz, tel.: 725 831 363) nebo zanechávejte v podatelně městského úřadu. Nevyžádané příspěvky 
se nevracejí. UZÁVĚRKA ČERVENCOVÉHO ČÍSLA JE 20. 6.  Evidenční číslo MK ČR E 15902. Sazba D. Hloušek, tisk SURA s.r.o.

Rozměry plošné inzerce HZ
1/1 - celá strana - 190 x 270 mm (š x v) 1000 Kč 
1/2 - půl strany na výšku - 95 x 270 mm (š x v) 600 Kč 
1/2 - půl strany na šířku - 190 x 135 mm (š x v) 600 Kč 
1/4 - čtvrt strany na výšku - 95 x 135 mm (š x v) 400 Kč
1/4 - čtvrt strany na šířku - 190 x 65 mm (š x v) 400 Kč
1/8 - osmina strany na výšku - 95 x 65 mm (š x v) 200 Kč



Den otevřených dveří v ZŠ
foto: D. Skrbek

Výstavba bytů pro seniory
foto: D. Skrbek



ANKETA PRO ČTENÁŘE HARRACHOVSKÉHO ZPRAVODAJE

Milí čtenáři Harrachovského zpravodaje, v rámci zkvalitňování poskytování informací o dění  
v našem městě a jeho blízkém okolí, vás prosím o vyplnění této ankety. 

V Harrachovském zpravodaji mě nejvíce zajímá rubrika (prosím o uvedení názvu):

…………………………………………………………………………………………………………………………

V Harrachovském zpravodaji mě nejméně zajímá rubrika (prosím o uvedení názvu):

…………………………………………………………………………………………………………………………

V Harrachovském zpravodaji mi chybí informace o:

…………………………………………………………………………………………………………………………

Harrachovský zpravodaj má vycházet (prosím o zakroužkování pro vás přijatelné možnosti):

1. jednou měsíčně

2. jednou za dva měsíce

3. nezajímá mě, nemusí vycházet vůbec

Harrachovský zpravodaj má vycházet v podobě (prosím o zakroužkování pro vás přijatelné mož-
nosti):

1. tištěné, celobarevné verzi

2. tištěné, černobílé verzi (vyhovuje mi pouze barevná titulní a zadní strana)

3. stačí mi pouze elektronická verze, která je ke stažení na webových stránkách města

V případě, že by dle vás měla vycházet celobarevná verze Harrachovského zpravodaje, akceptovali 
byste zvýšení ceny z nynějších 10 Kč na 20 Kč? Prosím o zakroužkování pro vás přijatelné odpo-
vědi:

1) ano, Harrachovský zpravodaj bych si kupoval/a i nadále

2) ne, Harrachovský zpravodaj bych si přestal/a kupovat

Vyplněný anketní lístek prosím odevzdejte do 31. července 2018 na sekretariátu MěÚ v Harracho-
vě nebo jej zašlete na adresu: Město Harrachov – Harrachovský zpravodaj, Harrachov 150,  
512 46  Harrachov nebo e-mailem na: zpravodaj@harrachov.cz

Za jeho vyplnění vám předem děkuji!

Lenka Skrbková
redaktorka Harrachovského zpravodaje


